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Péãe o vinofiskou zeleÀ
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■ TEREZA KRAMPLOVÁ:

„Ctûnicím chceme

vdechnout náladu

komunitního místa.“

■ JI¤Í DRAHO·:

„Ve Vinofii se s manÏelkou

cítíme jako doma.“

■ DAGMAR PECKOVÁ:

„Tû‰ím se na va‰e novû

zrekonstruované varhany.“



■ Slovo starosty     

VáÏení spoluobãané,

máme polovinu roku, a proto bych se

rád ohlédl za tím, co se podafiilo, a podíval

se na to, co nás je‰tû letos ãeká v oblasti

velk˘ch investic.

Koneãnû byla otevfiena ulice Bohdaneã-

ská i Jilemnická ve Ctûnicích. Aã se zdálo,

Ïe nejvût‰í problém bude se samotnou roz-

sáhlou stavbou komunikací, cyklostezek,

vodovodu a kanalizace, nakonec se ãekalo

pÛl roku na otevfiení jen kvÛli „papírÛm“,

pfiedání stavby a kolaudaci. Ale fiíká se ko-

nec dobr ,̆ v‰echno dobré a ve Ctûnicích to

nyní vypadá opravdu hezky. Druhou, roz-

sahem podobnou stavbou, byla rekon-

strukce komunikace mezi Vinofií a Horními

Poãernicemi. Povrch pfiipomínal roky tan-

kodrom a utrÏené krajnice svedly do ‰kar-

py nemálo vozidel. O kompletní rekon-

strukci jsme Ïádali TSK i MHMP více jak

6 let. Letos se to koneãnû podafiilo a nyní

mÛÏeme jezdit do Poãernic po nové, roz‰í-

fiené, bezpeãnûj‰í komunikaci. Poslední vel-

kou dokonãenou stavbou byla opûrná zeì

u staré ‰koly, která hrozila zhroucením, pro-

toÏe ji nûkdo kdysi zavezl do v˘‰e 2 m ze-

minou a stavební sutí. Bylo nutné urychle-

nû starou zeì kompletnû zbourat, zeminu

a odpad vytûÏit a odvézt na skládku. Nyní

tam stojí nová betonová zeì, která pfieãká

nás v‰echny.

Co se bude dít následujících 

‰est mûsícÛ?

JiÏ byla zahájena stavba v˘tahu na

zdravotním stfiedisku. Tím se koneãnû sta-

ne budova po padesáti letech bezbariéro-

vou a pfií‰tí rok budeme moci pfiistoupit

k pfiestavbû horního patra na dal‰ích pût

ordinací. Vzhledem k narÛstajícímu poãtu

obyvatel Vinofie je roz‰ífiení kapacity zdra-

votního stfiediska klíãové pro zaji‰tûní do-

stateãné péãe pro na‰e obãany.

Vedení Mâ se také podafiilo získat pro-

stfiedky na finální pfiestavbu okruÏní kfiiÏo-

vatky Mladoboleslavská x Chaltická. Vznik-

ne zde moderní kruhov˘ objezd s nov˘mi

dûlen˘mi pfiechody, ostrÛvky a doufáme Ïe

i se zajímavou v˘zdobou uprostfied, která

byla pfiedstavena na projednání s obãany

v loÀském roce.

Pfies prázdniny dojde i k rekonstrukcí ce-

lé zadní fasády staré ‰koly na Vinofiském

námûstí. Ta obná‰í i v˘mûnu oken, nûkte-

r˘ch klempífisk˘ch prvkÛ a nové ocelové

schodi‰tû pro zadní vstup do tûlocviãny.

Z ãeho mám ale osobnû nejvût‰í radost,

je v˘kup nûkolika v˘znamn˘ch pozemkÛ do

majetku Mâ. Podafiilo se vykoupit hektaro-

v˘ pozemek na pravém konci ulice ·tûpá-

novské u Cukrovarského rybníka a tfii a pÛl

hektaru nad Kamenn˘m stolem. Oba po-

zemky budou zanedlouho slouÏit obyvate-

lÛm Vinofie. Na prvním doufáme, Ïe mimo

jiné vzniknou zajímavé herní prvky pro

star‰í mládeÏ a vût‰í pozemek bude ãasem

slouÏit k procházkám, rekreaci a odpoãinku.

Mimo to stále vyjednáváme o v˘kupu

4 hektarÛ nejrÛznûj‰ích pozemkÛ pod na-

‰imi chodníky a silnicemi od obce Pfiezleti-

ce. Jde o dluh, kter˘ vznikl, kdyÏ se Vinofi

pfiipojila ku Praze, ale 50 let se to nepovedlo

nikomu vyfie‰it. Vûfiíme, Ïe teì by to moh-

lo koneãnû klapnout.

Pfieji v‰em obyvatelÛm Vinofie krásné lé-

to a dûtem hezké prázdniny.

Michal Biskup, 

starosta Mâ Praha-Vinofi
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Slovo starosty

Milí ãtenáfii Vinofiského zpravodaje,

drÏíte v rukou ãíslo ãasopisu, které

opût po ãase pfiiná‰í nûkolik obsahov˘ch

novinek. Tou nejdÛleÏitûj‰í je rubrika Na-

‰e téma, která zaãíná hned na protûj‰í

stránce. Po pfieãtení rozhovoru s Janou

Vaculovou, referentkou vefiejné zelenû

Mâ Praha-Vinofi, si budete moci udûlat

jasnou pfiedstavu o tom, jak se to má ve

Vinofii s péãí o obecní kvûtenu. Dûlá se

pro zeleÀ kolem nás opravdu dost? A kde

a jak se na‰e mûstská ãást zazelená

v blízké budoucnosti? Realita kolem nás

ale není vÏdy jen rozkvetlá nebo voÀavá,

o ãemÏ nás pfiesvûdãí dal‰í téma, tento-

krát z pera radního Martina Macha Ond-

fieje. V Rodiãovské kavárnû ve Spoleãen-

ském sále Pod Normou se koncem kvûtna

debatovalo o dûtech a závislostech. Kra-

tom, HHC, nikotin, elektronické cigarety,

to v‰e jsou lákadla, kter˘m dûti mnohdy

podlehnou dfiíve, neÏ tomu jejich rodiãe

staãí zabránit. Více se dozvíte z Martinova

ãlánku.

Dal‰í inovací jsou rozhovory se zajíma-

v˘mi osobnostmi, které naváÏou na kon-

krétní ãlánky a rubriky. Za nabídkou Zámec-

kého areálu Ctûnice tak naleznete zajímavé

interview s jeho manaÏerkou Terezou Kram-

plovou, po reportáÏi z Vinofiského reprezen-

taãního plesu následuje povídání s jedním

z jeho vzácn˘ch náv‰tûvníkÛ, místopfiedse-

dou Senátu Parlamentu âR Jifiím Draho‰em.

Ve formû rozhovoru nám své aktivity pfii-

blíÏí i vinofisk˘ team Prague City Golf, a aby

toho nebylo málo, dozvíme se nûkolik zají-

mavostí i od populární pûvkynû Dagmar

Peckové, která 29. záfií vystoupí v kostele

Pov˘‰ení sv. KfiíÏe v rámci prvního roãníku

Vinofisk˘ch varhanních slavností.

Vzhledem k tomu, Ïe na základû roz-

hodnutí rady Mâ vycházejí letos jen tfii

ãísla ãasopisu, najdete v tomto ãísle re-

portáÏe akcí, které se u nás uskuteãnily od

února do kvûtna 2024. Upoutávky na ak-

ce budoucí by pak mûly b˘t aktuální aÏ do

konce fiíjna, kdy pro vás pfiipravíme dal‰í

ãíslo.

Závûrem mi je‰tû dovolte podûkovat za

dlouholetou práci na pfiípravû tohoto ãa-

sopisu paní Ivetû Bou‰ové, která se s prací

‰éfredaktorky rozlouãila v minulém vydá-

ní, a také v‰em, kdo se pod jejím vedením

vystfiídali v redakãní radû, naposledy dá-

mám Marii Brothánkové a Markétû Mare-

‰ové.

Pfieji vám inspirativní ãtení.

Robert Rytina, 

místostarosta Mâ Praha-Vinofi
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Senátorské okénko ■ Na‰e téma ■ 

V posledních letech se Vinofi více ze-

lená a krásnûji kvete. Velkou zásluhu na

tom má Jana Vaculová. Jako vedoucí

technického úseku má v obci na starosti

také zeleÀ. O jejím vztahu k Vinofii, o od-

vedené práci i plánech do budoucna si

s ní povídáme v následujícím rozhovoru.

Proã jste zvolila práci ve Vinofii?

Pût let jsem pracovala jako správce ze-

lenû v Neratovicích. Jako matka mal˘ch dû-

tí jsem se poohlíÏela po práci, kterou bych

mûla blíÏe domovu. Bydlím ve Staré Bole-

slavi. A ve Vinofii zrovna nûkoho na zkrá-

cen˘ úvazek na zeleÀ shánûli! Pro pracují-

cí mámu ‰lo o místo snÛ.

Znala jste Vinofi? 

To víte, Ïe ano. KaÏd ,̆ kdo jezdí ze Sta-

ré Boleslavi na Prahu Vinofi zná. Já jsem to

tady navíc vÏdycky mûla ráda. Svatbu jsme

s manÏelem mûli ve Ctûnicích na zámku.

KdyÏ jsem konãila vysokou ‰kolu, obor re-

vitalizace krajiny, vybrala jsem si jako té-

ma své diplomové práce právû Vinofi. Ta

obec mû vÏdycky pfiitahovala. Na to, Ïe le-

Ïí na území Prahy, je to vlastnû moc pûkné

a klidné místo. 

KdyÏ jste v lednu 2020 nastoupila na

nové místo a rozhlédla se po místní ze-

leni, co jste vidûla?

Asi to, co kaÏd .̆ Îe místu schází pláno-

vitá a systematická péãe o zeleÀ. Úfiad ne-

mûl správce zelenû. V zásadû se fie‰ily jen

neodkladné problémy, coÏ nelze nikomu vy-

ãítat. Péãi o vefiejnou zeleÀ nejde jen tak

pfiidat k jiné pracovní náplni nebo zadat to-

mu, kdo má zrovna ãas. Obci chybûli také

pracovníci, ktefií by péãi o zeleÀ provádûli.

Technické vybavení k tomu urãené mûlo zá-

kladní úroveÀ.

·lo to zmûnit?

Na‰tûstí velmi rychle. Pan starosta, kte-

r˘ je velk˘ fanou‰ek techniky a technologií,

se postaral o doplnûní potfiebn˘ch strojÛ.

V‰ichni uÏ asi vidûli napfiíklad dálkovû ovlá-

danou sekaãku, která trochu pfiipomíná Ïel-

vu, a v˘bornû slouÏí k pravidelnému sekání

okrajov˘ch ãástí Vinofie. Od té doby, co ji

máme, najezdila více neÏ 2 000 km.  Nabrali

jsme chlapy do technického úseku, ktefií od-

vedou spoustu práce nejen v péãi o zeleÀ.

A není to práce lehká. ¤adu úkolÛ samo-

zfiejmû dodnes zaji‰Èujeme externû. KdyÏ

potfiebujeme posekat v jednom zátahu de-

set vinofisk˘ch hektarÛ nebo odbornû o‰et-

fiit stromy, více se na to hodí externí firma.

Péãe o zeleÀ v‰ak vyÏaduje spoustu pravi-

delné drobné práce. Tfieba pravidelné zalí-

vání. Na‰i chlapi se mi smûjí, Ïe je posílám

zalívat stromy, i kdyÏ pr‰í. JenomÏe díky nim

a jimi provádûné pravidelné zálivce nám

stromy vydrÏí, i kdyÏ jsou velká sucha, jaká

v posledních letech zaÏíváme.
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Na tûch 600 stromÛ jsem hrdá

âesko v Evropû 

Nedávno u nás skonãily volby do Evrop-

ského parlamentu. Provázela je kampaÀ,

která vypadala jako soutûÏ, kdo vykfiikne srd-

ceryvnûji, jak tûÏce pod bruselsk˘m diktátem

trpíme. âísla ale hovofií jinak. Za dvacet let

na‰eho ãlenství v EU stoupla na‰e Ïivotní

úroveÀ z 80 % na 90 % prÛmûru EU a z roz-

poãtu EU k nám za tu dobu doputovalo ne-

uvûfiiteln˘ch 1 046 miliardy korun. Vzpomí-

nám si na oslavy na‰eho vstupu do EU pfied

dvaceti lety, kdy to v Praze vypadalo jako po

vítûzství na svûtovém ‰ampionátu. Na Sta-

romûstském námûstí tisíce lidí odpoãítáva-

ly vtefiiny do zaãátku dne, kdy se staneme

plnohodnotnou souãástí evropské rodiny,

a na obloze záfiil ohÀostroj. Dodnes si pa-

matuji ten úlevn˘ pocit, Ïe na‰e cesta z v˘-

chodu na západ byla vítûznû dovr‰ena. Teì

je‰tû pfiijmout euro a mÛÏeme jít na kutû…

JenÏe pak se nûco zadrhlo. Do vefiejné-

ho prostoru zaãaly prosakovat zlovûstné

poznámky o bruselském diktátu a m˘ty

o povinnû zahnut˘ch banánech. I zcela lo-

gické poÏadavky na sjednocení potravino-

v˘ch standardÛ byly oznaãovány za útok na

na‰i suverenitu a najednou se zaãalo zdát,

Ïe není v âechách a na Moravû dÛleÏitûj‰í

hodnoty, neÏ právo oznaãovat ztuÏen˘ po-

krmov˘ tuk jako „pomazánkové máslo“.

Úplnû se zadrhl ná‰ vstup do eurozóny, kte-

r˘ se na zaãátku zdál b˘t takovou samo-

zfiejmostí, Ïe âNB dokonce zvaÏovala, zda

je‰tû tisknout dal‰í ãeské bankovky. Václa-

vu Klausovi se v‰ak vytrval˘m vû‰tûním

krachu eura podafiilo vyvolat u nás neví-

danou míru euroskepse. Pro exportnû ori-

entovanou ekonomiku, která do EU vyváÏí

zhruba 85 % zboÏí, je pfiitom národní mû-

na extrémnû nev˘hodná, kvÛli transakãním

nákladÛm a potfiebû kurzového zaji‰tûní

pfiicházíme roãnû o desítky miliard korun.

Politická vÛle k racionálnímu kroku ale tvá-

fií v tváfi prÛzkumÛm vefiejného mínûní

zkrátka chybûla a pofiád chybí.

Ná‰ evropsk˘ pfiíbûh tím ale na‰tûstí ne-

konãí. Díky skvûle zvládnutému pfiedsed-

nictví, pevnému postoji v pfiípadû války

Ruska proti Ukrajinû a na‰í schopnosti

úãinnû absorbovat a zaãlenit stovky tisíc

ukrajinsk˘ch uprchlíkÛ jsme se v znovu sta-

li respektovan˘m partnerem ve spoleãen-

ství, kde se pfied vládou silnûj‰ího dává

pfiednost vládû práva a místo konfrontace

se jde cestou spolupráce. V Evropû je to ja-

ko v rodinû. Nûkdy si lezeme na nervy, ale

spoleãnû jsme silnûj‰í.

David Smoljak, senátor 

a pfiedseda mediální komise Senátu PâR

Senátorské okénko

Cesta na golfové hfii‰tû. Podél jsme vysázeli duby. AÏ vyrostou, utvofií majestátní alej.



■ Na‰e téma 

Kolik stromÛ jste za poslední období

vysadili?

Za tu dobu, co tady jsem, máme vysa-

zeno pfies ‰est set stromÛ. V˘sadby se mu-

sí zaji‰Èovat kontinuálnû – star˘ strom od-

umírá, uÏ tam musí b˘t pfiipraven˘ mlad ,̆

aby po starém nezbylo prázdné místo. Nej-

více stromÛ jsme vysadili v exteriéru obce.

Spolupracujeme s magistrátem, kter˘ pod-

poruje, aby se do oblastí mimo zástavbu vy-

sazovaly domácí dfieviny. Duby, lípy a staré

ovocné odrÛdy. Takové novû vysazené stro-

my a aleje lze vidût právû v okrajov˘ch ãás-

tech kolem Vinofie. Také obnovujeme v˘-

sadby podél polních cesty. Vracíme stromy

do krajiny. Jedná se tfieba o stromofiadí

z pyramidálních dubÛ podél cesty ke gol-

fu. To bude jednou opravdová nádhera. 

Jak peãujete o stromy stávající?

Za pomoci odborníkÛ jsme novû vytvo-

fiili inventarizaci dfievin. KaÏd˘ strom, kter˘

je na pozemcích Vinofie, máme zhodnoce-

n˘ z hlediska provozní bezpeãnosti, z hle-

diska zdravotního stavu a víme, co s ním

máme dûlat. Je v tom systém. Prioritnû hlí-

dáme stromy, kolem kter˘ch chodí nejvíce

lidí – v místech jako námûstí, ‰koly, zastáv-

ky a tak podobnû. Jde o bezpeãnost. Od-

borné práce svûfiujeme zku‰en˘m arboris-

tÛm, ktefií vûdí, jak strom správnû o‰etfiit.

OhroÏuje nové stromy je‰tû nûco ji-

ného kromû sucha?

Sucho asi nejvíce. Nebo posypová sÛl

v zimû.  Ale i nûkteré neãekané situace.

U Vinofiského parku máme novou hru‰Ào-

vou alej. Tu nûkdo poniãil. PÛvodnû jsem si

myslela, Ïe to byli lidé, nûjací vandalové. Jak

se ale ukázalo, ‰lo o srnce, ktefií si o kÛly

a stromky tfiou parÛÏky. Tak jsme museli

ochranu novû vysazen˘ch hru‰ní posílit,

dát je do stabilní oplocenky, protoÏe pfiíro-

da byla pfied námi zase jednou o kousek na-

pfied. Jinak ale mám z tûch na‰ich ‰esti sto-

vek stromeãkÛ radost. AÏ zestárnu a uvidím

ty vysázené aleje, tak na to budu opravdu

hrdá. Nûco po mnû zÛstane. 

Setkala jste se také s tím, Ïe by se

nûjak˘ vá‰ poãin lidem z Vinofie nelíbil?

Nevím, jestli v‰em, ale rozhodnû se nû-

ktefií ozvali proti trvalkov˘m záhonkÛm, ja-

ké jsou tfieba novû vysazené u Normy.

Strhla se malá mela na posledním zastupi-

telstvu. Pr˘ Ïe ty záhonky jsou o‰klivé, ne-

vypadají hezky. Pokusila jsem se smysl trv-

alkov˘ch záhonkÛ vysvûtlit v ãlánku pro

vinofisk˘ zpravodaj. Záhonky se skládají

z rostlin, které zvládají rÛst i v extrémních

podmínkách – vedro, témûfi Ïádná voda, za-

solení ze silnic – kde by jinak v‰e ostatní

umfielo. Jsou to neuvûfiitelnû stateãné kyt-

ky. Pfiedstavují navíc Ïivé, mûnící se spole-

ãenstvo, kdy v rÛzn˘ch obdobích roku jed-

na rostlina stfiídá druhou. Jedna odejde,

zaãne místo ní rÛst druhá. Má to svÛj v˘-

voj. Podle mého je to moc fajn pozorovat. 
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Park a hfii‰tû u vinofiského zámku pfiiná‰ejí radost velk˘m i mal˘m. 

Obec má spoustu práce s tím, aby tomu tak bylo i nadále. 

Stateãné kytky, které zvládnou sucho, vedro,

sÛl ze silnic – takové tvofií trvalkové 

záhony. Jsou Ïiv˘m spoleãenstvím, 

které se promûÀuje od jara do podzimu.

Ohrádky na kontejnery s odpadem. 

Drobnost, která pomáhá, abychom 

to ve Vinofii mûli hezãí.

Hru‰Àovou alej u nové polní cesty 

nad Vinofisk˘m parkem jsme museli 

lépe ochránit. Niãili nám ji srnci. 

Pfiíroda byla zase jednou o krok napfied.



Na‰e téma ■

Za va‰eho pÛsobení vznikl také u Vi-

nofiského zámku nov˘ park. Asi se do-

cela povedl. Nebo ne?

Povedl i nepovedl. Na pohled vypadá ur-

ãitû moc pûknû a lidé ho podle v‰eho rádi

vyuÏívají. Máme ale velké starosti s tím,

abychom to tak udrÏeli.

Proã?

To je na dlouhé povídání, které zaãíná

u byrokracie. Máte zákon o vefiejn˘ch za-

kázkách. Zakázku na zbudování parku v pod-

zámãí jsme museli vysoutûÏit. To je zdlou-

hav˘ proces, stra‰né papírování. SoutûÏ sice

vyhrála firma, která je kvalitní a kterou jsme

chtûli. JenomÏe oni bûhem toho zdlouha-

vého byrokratického procesu nabrali dal‰í

zakázky a mûli práce aÏ nad hlavu. Jsou

poctiví. Tak zakázku na zbudování parku

v podzámãí odfiekli s tím, Ïe by ji nezvládli

provést kvalitnû. Na realizaci parku v pfied-

zámãí tím pádem automaticky nastoupila

firma, která se v soutûÏi umístila na dru-

hém místû. Ta si kvalitou ani poctivostí hla-

vu neláme. My to dopfiedu vûdûli, ale uÏ

jsme s tím nemohli nic dûlat. Musíme se fií-

dit v˘sledky soutûÏe. Zkrátím to – s firmou

se dodnes soudíme, protoÏe fiadu úkolÛ od-

flákli, termíny absolutnû nedodrÏovali, ko-

munikace s nimi byla a je pfií‰erná. My to

po nich musíme nyní zachraÀovat a máme

s tím spoustu práce a starostí navíc. 

Kolem kontejnerÛ na odpad se teì

novû objevily dfievûné ohrádky. To je ta-

ké va‰e práce?

Ano, nemám na starosti jenom zeleÀ ale

cel˘ technick˘ úsek. Jak fiíká pan starosta –

chceme to mít tady ve Vinofii pûkné. Sna-

Ïíme se o to i takov˘mi drobnostmi, jako

jsou ty zmiÀované ohrádky.

Jaké máte se zelení plány do bu-

doucna?

Neb˘t byrokracie a papírování, mûli by-

chom jich daleko víc, neÏ si teì mÛÏeme do-

volit. Vinofi má také docela málo vlastních po-

zemkÛ, na kter˘ch bychom mohli nûco zrea-

lizovat. Ale plány samozfiejmû máme. Jedním

z na‰ich vlastních pozemkÛ je napfiíklad po-

zemek u ObÛrek. Rozhodujeme se, zda tam

zfiídil vefiejné ohni‰tû, amfiteátr nebo takz-

van˘ lezeck˘ kámen, tedy útvar s horolezec-

k˘mi stupy, kde je nûkolik horolezeck˘ch tras

pro dûti i dospûlé. Velk˘m plánem je revitali-

zace parku pfied hfibitovem. Vzniknout by zde

mûlo pfiíjemné místo, kde se lidé budou chtít

zdrÏovat, a ne jím jen rychle probûhnout. Bo-

huÏel jsme zatím ve fázi papírÛ, povolení

a shánûní penûz. Pofiizujeme také pozemky

nové. Jedná se napfiíklad o pozemek u Vinofi-

ského parku smûrem na Radonice nebo o po-

zemek u Cukrovarského rybníka. Je to v‰ak

je‰tû velmi ãerstvé a vedení obce teprve roz-

hodne o budoucím vyuÏití tûchto ploch, aby

to bylo ku prospûchu celé Vinofii. 

Adam ·Ûra 
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Kratom, HHC, nikotin. Elektronické ciga-

rety. MÛÏou na nich b˘t dûti závislé? Jak ro-

diã pozná, Ïe dítû získává na nûãem závis-

lost? Jak o tom s dítûtem mluvit? Jak o tom

mluvit s dítûtem, které uÏ pfiestává b˘t dí-

tûtem? Nejsou jeho zmûny v chování jen

projevem puberty?

Druhá rodiãovská kavárna se v kvûtnu

vûnovala pfiesnû tomuhle. Filip Kadlec

z Proxima Sociale má bohaté zku‰enosti

s dûtmi a rodiãi a jejich trápeními. A lidem,

ktefií pfii‰li na rodiãovskou kavárnu, pfiedal

opravdu velké mnoÏství zajímav˘ch infor-

mací a zku‰eností.

Pro mû osobnû bylo nejzajímavûj‰í jeho

doporuãení, jak s dûtmi o jejich zku‰enos-

tech s nejrÛznûj‰ími substancemi mluvit. Je

jasné, Ïe i kdyÏ se budete jako rodiã snaÏit

sebevíc, va‰e dítû se k nûjak˘m potenciálnû

‰kodliv˘m látkám dostane – a vyzkou‰í je.

To prostû k tomu vûku patfií (a byli jsme ta-

ky takoví).

JenÏe doporuãení Filipa Kadlece je jiné,

neÏ by asi byla pfiirozená reakce rodiãe.

Podle Kadlece je v komunikaci s dítûtem

dÛleÏité jeho zku‰enost se substancemi ne-

hodnotit a nesoudit (protoÏe dítû se pak ví-

ce opevní ve svém postoji a nikam se ne-

dostanete), ale zkusit zjistit, jaké to pro nûj

bylo? V ãem to bylo zajímavé?

Komunikace rodiã dítû musí b˘t recip-

roãní. A Filip Kadlec rovnou fiíká, Ïe není

jednoduché, b˘t v komunikaci nehodnotící.

A vyÏaduje to na vztahu s dûtmi pracovat

dlouhodobû. Naslouchat jim a sdílet s nimi

i své zku‰enosti a záÏitky.

Nicménû se snadno mÛÏe stát, Ïe se ro-

diã dostane do situace, kdy si neví s nasta-

lou situací rady. ProtoÏe to prostû mÛÏe b˘t

pro rodiãe nároãné vyhodnotit, jestli je vûc

je‰tû v klidu, nebo zda uÏ jsme na ‰ikmé

plo‰e. V tom pfiípadû Filip Kadlec doporu-

ãuje zavolat nebo nav‰tívit adiktologickou

poradnu a poradit se. 

Debata s Filipem Kadlecem trvala pfies dvû

a pÛl hodiny. Probrali jsme i co v‰echno se

dá koupit ve veãerce, co je kratom a co s vá-

mi udûlá, jak moc vadí koufiení vapek. A ta-

ké jsme zabruslili na téma mnohem závaÏ-

nûj‰í závislosti, a to téma alkoholu. Je to totiÏ

ta nejãastûj‰í substance, se kterou se dítû

potká, a paradoxnû to b˘vá z rukou rodiãe.

Dal‰í rodiãovská kavárna se bude konat

fiíjnu 2024 a bude se vûnovat kyber‰ikanû. 

Martin Mach Ondfiej, radní, 

ãlen Komise sociální a pro zdravotnictví

Rodiãovská kavárna na téma dûti a závislost



„VernisáÏ v˘stavy, na kterou jsme se to-

lik tû‰ili, byla témûfi zru‰ena, protoÏe dele-

gaci z Vinofie s fotografiemi na palubû za-

stavila porucha auta. Ale i tato pfiekáÏka

byla pfiekonána a akce mohla zaãít v pláno-

vanou hodinu“, pí‰e se v reportáÏi na ser-

veru patronatskirche.de z na‰eho partner-

ského mûsta Schulzendorf u Berlína. A co

Ïe se onoho 2. bfiezna 2024 vlastnû pfiiho-

dilo? Ná‰ obecní mikrobus se skupinou, kte-

rá mífiila do Nûmecka nainstalovat a poté

slavnostnû otevfiít v˘stavu fotografií Jany

âesákové Hyklové, mûl zhruba v pÛli cesty

poruchu. A zatímco se starosta Michal Bis-

kup musel s pomocí asistenãní sluÏby s ne-

pojízdn˘m vozem vrátit zpût do Vinofie,

zbytek v˘pravy pokraãoval díky osobnímu

nasazení schulzendorfského starosty Mar-

kuse Mückeho a jeho vozového parku dál

k cíli.

Ale nechme pokraãovat schulzendorf-

ského reportéra: „Dr. Heidi Burmeisterová

pfiivítala hosty, mezi nimiÏ nechybûl ani zá-

stupce ãeského velvyslanectví. Upozornila,

Ïe nûkteré ze snímkÛ Jany âesákové Hyklo-

vé byly v Patronatskirche k vidûní uÏ v rám-

ci zatím posledního tradiãního podzimního

koncertu, pofiádaného Vinofií. Nyní je foto-

grafce vûnována samostatná v˘stava jejích

koncertních fotografií. Místostarostka Vi-

nofie Lenka Hlu‰í poté podûkovala za moÏ-

nost snímky v tomto krásném prostoru vy-

stavovat, coÏ zastupitelka Hana ·Ûrová

skvûle pfieloÏila do nûmãiny. Starosta Mar-

kus Mücke zdÛraznil, Ïe v˘stava potvrzuje

úzké partnerství s Vinofií a Ïe se tû‰í na jeho

Jak zní Vinofi

■ Vinofi International
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dal‰í rozvíjení. VernisáÏ doprovodila hrou na

klavír paní Diala Hanana.“

DoplÀme, Ïe za Vinofi se v˘stavy zúãast-

nila také autorka vystavovan˘ch fotografií

(a také vût‰iny snímkÛ v této reportáÏi) a dá-

le kronikáfika Veronika Cihláfiová a pfiedse-

da Komise pro spolky a církve Pavel Kariãka.

To ov‰em stále není v‰echno: „Starostovi Mi-

chalu Biskupovi se podafiilo rozbité auto do-

pravit zpût do Vinofie a pak pfiijet na posled-

ních chvíli do Schulzendorfu jin˘m vozem.

Nenechal si ujít ani pfiíleÏitost v‰echny

úãastníky vernisáÏe srdeãnû pozdravit.“

V˘stava, která tak dramaticky zaãala, se

jmenuje Jak zní Vinofi a v kostele Patronat-

skirche je moÏné ji zhlédnout aÏ do konce

ãervna 2024.

Robert Rytina



Zámeck˘ areál Ctûnice ■

¤emesla v pofiádku 
Historie profesního sdruÏování fiemesl-

níkÛ od stfiedovûku po souãasnost. Expozi-

ce seznamuje s dûjinami fiemesel a cechov-

ního sdruÏování, a pfiedstavuje tak jednu

z nejrozsáhlej‰ích sbírek cechovních pamá-

tek na svûtû. 

Zámek Ctûnice 
Dûjiny, stavební v˘voj a obnova 

Expozice pfiipomíná dlouhou a sloÏitou

historii ctûnického panství od nejstar‰ích

dob aÏ do souãasnosti. 

Dûjiny obce Vinofie 
Od pravûku do 20. století 

Expozice seznamující s historií této ob-

ce, zachycuje promûny Vinofie v ãase, uvá-

dí zásadní dûjinné události a zmiÀuje i dÛ-

leÏité vinofiské obãany a rodáky.
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Expozice

Program 

pro vefiejnost

Literární kavárna

Bohdaneãská 259/1, 190 00 Praha 9 – Vinofi
Tel.: +420 286 001 366  E-mail: ctenice@muzeumprahy.cz
Dopravní spojení: MHD: bus 159, www.dpp.cz
Otevfieno: po–ãt zavfieno, pá–ne 10.00–18.00

11. 5. 2024
Kvûtinov˘ piknik
Tradiãní kvûtinov˘ trh bude oslavou za-

hradnického cechu. V prodeji bude ‰iroká

paleta kvûtin, letniãek, bylinek i trvalek.

Souãástí akce budou pfiehlídky vazeb kvû-

tin, vazby vûncÛ, vystoupení floristek, ak-

tivity pro dûti, tvofiivé dílny a piknik spoje-

n˘ s hudebním vystoupením.

Literární kavárna je tradiãní oblíbenou

komunitní akcí probíhající v zámeckém are-

álu Ctûnice kaÏdé druhé úter˘ v mûsíci. Mo-

derátorka Daniela BrÛhová nabídne divá-

kÛm pestrou ‰kálu hostÛ z literárního,

hudebního, v˘tvarného i divadelního svûta.

Prezentují se tak literární poãiny a poslu-

chaã se dostane na kfiiÏovatku literárního,

hudebního, v˘tvarného i divadelního svûta. 

Kavárna zaãíná kromû léta kaÏdé druhé

úter˘ v mûsíci v 15 hodin

Vstupenku v cenû 70,- je moÏné zakou-

pit s pfiedstihem na e-shopu muzea nebo

pfiímo na místû. 

9. 6. 2024
Víkend otevfien˘ch zahrad
Zahrada Zámeckého areálu Ctûnice je

otevfiena celoroãnû. Na zaãátku ãervna se

stane souãástí celorepublikové akce s názvem

Víkend otevfien˘ch zahrad. Pfiipravujeme pro

vás komentovanou prohlídku zahrady i zám-

ku a pfiedstavíme vám také klenot na‰í za-

hrady – jabloÀov˘ sad. Pro dûti bude pfiipra-

ven program ve formû v˘tvarného plenéru.

21. 9. 2024
Jablkobraní
Lisování jablek ze zámeckého sadu, stán-

ky s obãerstvením a rukodûln˘mi v˘robky,

pfiehlídka ‰trÛdlÛ, jableãn˘ch koláãÛ, tradiã-

ní mo‰tování, pletení o‰atek, soutûÏ o nej-

lep‰í jableãn˘ koláã, doprovodn˘ program

pro rodiny s dûtmi.

Rádi bychom Ctûnicím vdechli náladu komunitního místa

s kvalitním programem...

MÛÏete se nám krátce pfiedstavit?

Na‰la jste si bûhem zdej‰ího pÛsobení

osobit˘ vztah i k místu, kde se areál na-

chází, a jeho obyvatelÛm?

Do Muzea mûsta Prahy pfiicházím z hu-

debního svûta, pÛsobila jsem napfiíklad ja-

ko manaÏerka Symfonického orchestru hl.

mûsta Prahy FOK. Ctûnice znám dlouhá lé-

ta, z doby kdy jsme bydleli v nedalek˘ch

Kbelích a chodila jsem do areálu s dcerou

na procházky. JiÏ tehdy se mi líbil charak-

ter a potenciál místa, které se v souãasné

chvíli snaÏí muzeum a jeho zamûstnanci

rozvíjet.

Co povaÏujete za hlavní souãasné

pfiednosti a lákadla areálu pro jeho ná-

v‰tûvníky?

Do Zámeckého areálu Ctûnice místní pfii-

rozenû smûfiují a tráví tu voln˘ ãas. Velkou

devizou areálu je park, kter˘ poskytuje po-

klidnou atmosféru a moÏnost zastavení se

... ¤ÍKÁ PANÍ TEREZA KRAMPLOVÁ, MANAÎERKA ZÁMECKÉHO AREÁLU CTùNICE, VE KTERÉM PÒSOBÍ UÎ DRUH¯M ROKEM.

ROZHOVOR PRO VINO¤SK¯ ZPRAVODAJ JSME SPOLU VEDLI BùHEM ÚSPù·NÉHO KVùTINOVÉHO PIKNIKU, KTER¯ V KVùTNU P¤I-

LÁKAL DO ZÁMECKÉHO AREÁLU NùKOLIK STOVEK NÁV·TùVNÍKÒ.



■ Zámeck˘ areál Ctûnice

8

v uspûchaném svûtû. ZároveÀ je vyuÏíván ke

svatebním obfiadÛm, pfiedev‰ím v letní ãás-

ti roku. V zámku je náv‰tûvníkÛm k dispozi-

ci stálá expozice cechÛ a fiemesel, a dvû v˘-

stavy o historii Ctûnic a Vinofie. Samotn˘

zámek pak novû oÏívá díky komentovan˘m

prohlídkám, které jsme zavedli jako dopro-

vodn˘ program k na‰im akcím. Tématicky

se mÛÏete po zámku projít o Velikonocích

nebo o Vánocích, prohlídky máme pfiipra-

vené i pro park a zahradu. Vefiejnost lákají

pfiedev‰ím na‰e vût‰í open air akce, které

dostávají nov˘ obsah i formu.

Není tajemstvím, Ïe se v areálu buì

uÏ realizují, nebo plánují podstatné

úpravy a pfiestavby v jeho budovách.

MÛÏete o nich prozradit více? A jak bys-

te popsala zamûfiení a charakter areálu

po jejich realizaci?

Na konci loÀského roku jsme dokonãili

úpravu Slavnostní sínû, kterou jsme dfiíve

pouÏívali pfiedev‰ím a v˘luãnû pro svateb-

ní obfiady. Nov˘ facelift s moderním náde-

chem respektující genius loci místa nám

nyní dává moÏnost pro nabízení tohoto

prostoru pro rÛzné druhy pronájmÛ. V dub-

nu zde napfiíklad probíhalo natáãení pod-

castu festivalu Lípa Musica se ‰piãkov˘mi

osobnostmi klasické hudby, prostor se pro-

najímá i pro komerãní uÏití jako lobby sa-

lónek pfii vût‰ích pronájmech areálu, nebo

mÛÏe b˘t hezk˘m prostfiedím pro pfiedává-

ní maturitního vysvûdãení. Pfiízemí zámku

bychom rádi zachovali pro krátkodobé pro-

nájmy a v˘stavy. Plánujeme téÏ upravit pfií-

zemí ·pejcharu na nov˘ komunitní prostor,

kter˘ by slouÏil kromû muzea i vefiejnosti.

Práce zaãnou ve druhé polovinû leto‰ního

roku.

Jen v leto‰ním roce probûhla v areálu

fiada zajímav˘ch akcí pro vefiejnost: Ctû-

nick˘ masopust, Velikonoce v podzámãí,

nebo Kvûtinov˘ piknik, populární Li-

terární kavárnu nav‰tívila celá fiada

zajímav˘ch hostÛ (namátkou Radkin

Honzák, Jan Kraus ãi Jan Kaãer, pro

kterého to bylo jedno z posledních ve-

fiejn˘ch vystoupení pfied nedávn˘m

odchodem). Jak jste s prÛbûhem tûch-

to akci a ohlasem na nû spokojena?

A mÛÏete prozradit nûco z plánÛ do

budoucnosti?

Formát Literární kavárny jsme spoleãnû

s moderátorkou pofiadu Danielou BrÛhovou

mírnû pfietvofiili tak, aby více reflektovala

osobnosti literárního svûta. V‰ichni hosté,

ktefií aktuálnû do Ctûnic pfiijíÏdûjí za sv˘mi

diváky, publikují a jsou v literárním svûtû

známí. Od záfií se otevfieme a budeme ví-

ceÏánroví s akcentem na téma korunovaã-

ních klenotÛ a ‰perkÛ. Pfiipravujeme totiÏ

od konce listopadu, pfies období Vánoc aÏ

do konce ledna následujícího roku v˘stavu

kopií korunovaãních klenotÛ v pfiízemí zám-

ku, kde hlavním tématem budou samozfiej-

mû korunovaãní klenoty, PraÏské jezulátko,

i ãe‰tí králové, ktefií mají vztah k Praze. V˘-

stava bude zamûfiená pfiedev‰ím na rodiny

s dûtmi a ‰koly, plánujeme i bohat˘ dopro-

vodn˘ program s tématem ‰perkÛ a v ad-

ventním ãase se Ctûnice rozzáfií velkofor-

mátov˘mi svûteln˘mi dekoracemi, stejnû

jako loni, ov‰em s tématem korunovaãních

klenotÛ. Do konce roku nás je‰tû ãeká Ja-

blkobraní a Hubertské slavnosti, které bu-

dou pfiehlídkou myslivosti a lesních rohÛ

a oslavou svátku svatého Huberta. Rádi by-

chom Ctûnicím vdechli náladu komunitní-

ho místa s kvalitním programem, kde bu-

dou chtít lidé z okolí trávit chvíle svého vol-

ného ãasu.

V areálu sídlí také hotel Pytloun, ka-

várna, jezdeck˘ klub a Zámecké zahrad-

nictví. Jak funguje vzájemné souÏití

s Muzeem mûsta Prahy? Probíhá mezi

ním a tûmito subjekty nûjaká forma

spolupráce, pfiípadnû plánujete její roz-

‰ífiení ?

Panují mezi námi dobré vztahy a to i na-

pfiíã mezi jednotliv˘mi nájemci. S hotelem

Pytloun jsme v úzké spolupráci pfii pfiípra-

vû svatebních obfiadÛ a pronájmÛ, s Bist-

rem máme velmi dobré vztahy pfii pfiípra-

vách na‰ich open air akcí. S Jezdeckou

‰kolou plánujeme vût‰í zapojení do muzej-

ních aktivit, stejnû jako se Zámeck˘m za-

hradnictvím, které novû pfievzalo péãi

o ãestn˘ dvÛr ve vstupní ãásti areálu.

Závûrem bych rád podûkoval za skvû-

lou spolupráci mezi muzeem a mûstskou

ãástí v kaÏdoroãní pfiípravû Ctûnického

hudebního festivalu. Jak se tû‰íte na je-

ho 4. roãník ve dnech 17.-19. ãervence?

My‰lenka festivalu spojujícího sousedí-

cí mûstské ãásti mi pfiijde velmi funkãní

a Ïivotná. Navazuje na komunitní charak-

ter areálu a proto se k této akci Muzeum

mûsta Prahy rádo pfiipojuje. Loni jsem fes-

tival nav‰tívila poprvé a velmi mû potû‰ilo,

Ïe má velmi pfiíjemnou atmosféru, nápadi-

tou dramaturgii a pfiející publikum.  I leto‰ní

roãník slibuje hezké záÏitky, Trio Jana Ku-

ãery napfiíklad mûli moÏnost náv‰tûvníci vi-

dût a sly‰et bûhem na‰eho Kvûtinového

pikniku. (erer)

Interiér novû rekonstruované Slavnostní sínû ve ctûnickém zámku
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Vinofisk˘ reprezentaãní ples 2024

Organizací plesu byl radou Mâ Praha-

Vinofi povûfien pfiedseda Komise pro spol-

ky a církve Pavel Kariãka a zhostil se to-

hoto úkolu se ctí. K tanci hrála skupina

Brand New Band, coÏ uÏ je pofiádn˘ or-

chestr, a obleãeni do bíl˘ch sak pÛsobili

muzikanti skvûl˘m dojmem. To samé mo-

hu fiíci o v‰ech náv‰tûvnících plesu – na

parketu byla opravdová pfiehlídka fantas-

tick˘ch rób. Doprovodn˘ program zajistily

maÏoretky ze skupiny Ametyst a také sku-

pina z na‰eho partnerského mûsta Schul-

zendorf, kterou vedl sám schulzendorfsk˘

starosta Markus Mücke. Ten nejen, Ïe tan-

ãit umí, ale jako pÛlnoãní pfiekvapení pfii-

pravil pro náv‰tûvníky velmi netradiãní v˘-

uku tance.

Pro tento veãer bylo velmi neobvykle

uzavfieno Peklo a ve‰keré obãerstvení se

pfiesunulo na balkon. Tím obãerstvením

nemyslím obligátní chlebíãky, ale skuteãnû

bohat˘ a plnohodnotn˘ raut vãetnû koktej-

lové show. 

Mezi hosty bylo moÏné zahlédnout zpû-

vaãku Martu Jandovou (která se nakonec

nechala pfiemluvit i k pûveckému v˘konu na

pódiu), operní pûvkynû Andreu Kalivodovou

a ·tûpánku Puãálkovou (ty zase pomáhaly

s losováním tomboly), ãlena skupiny 4Te-

nors Michala Bragagnola ãi místopfiedse-

du Senátu parlamentu âR Jifiího Draho‰e

s manÏelkou Evou. 

Byl to velmi pÛsobiv ,̆ dÛstojn˘ a vskut-

ku reprezentativní veãer na vysoké úrovni

a v‰ichni se skvûle bavili. Pro budoucí roky

je tohle opravdu hodnû vysoko nastavená

laÈka.

Veronika Cihláfiová

Vinofisk˘ reprezentaãní ples 2024 
by se nemohl konat bez partnerÛ 

a sponzorÛ, kter˘m srdeãnû dûkujeme:

Atlantis Development s.r.o.
PraÏská strojírna a.s.

Partnerské mûsto Schulzendorf
Wevar Delivery
Vin Metal, s.r.o.

Pekárna & cukrárna Marcipánka
Pivovar Panaczech

Café House&bistro Vinofi ve spolupráci
s cukráfiem Karlem Semeck˘m

Bistro Dal Birbante
Sushi Bistro & caffé Kbely

Metôi restaurace Vinofi
Kvûtiny Gábi

VR Atelier

Slavnostnû vyzdobené schodi‰tû sokolovny Vystoupení zpûvaãky Marty Jandové

Skupina Brand New Band

Bohat˘ raut na balkonû

Jeden z mnoha památeãních snímkÛ ze schodi‰tû. 

Na tomto nechybí zpûvák Michal Bragagnolo s pfiítelkyní Jakubou ·eniglovou, 

operní pûvkynû Andrea Kalivodová a ·tûpánka Puãálková, místopfiedseda senátu 

Jifií Draho‰ s chotí Evou, senátor David Smoljak s manÏelkou Márií, 

místostarosta Robert Rytina a pfiedseda Komise pro spolky a církve Pavel Kariãka.

Starosta Schulzendorfu Markus Mücke

a jeho pÛlnoãní v˘uka tance

OBECNÍ PLESY – JAK JE PAMATUJI ZA POSLEDNÍCH T¤INÁCT LET – BYLY VÎDY KOST¯MOVANÉ S DAN¯M DRESS-

CODEM A TÉMATEM. ALE PROTOÎE OBECNÍ PLES SE UÎ DLOUHO NEKONAL A KOST¯MOVAN¯ BYL LETOS PLES SO-

KOLSK¯, STAL SE LETO·NÍ VINO¤SK¯ PLES PLESEM REPREZENTAâNÍM.
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Ve Vinofii se cítím jako doma

Rád bych se zeptal, v jaké spojitosti

jste poprvé zaznamenal existenci Vino-

fie a zda jste ji nûkdy nav‰tívil je‰tû pfied

svou prezidentskou kampaní v roce

2018.

Vinofi jsem poprvé zaregistroval uÏ hod-

nû dávno, nûkdy v sedmdesát˘ch letech mi-

nulého století, coby obec leÏící na silnici

mezi Prosekem a Brand˘sem n/L. Jako ãlen

komorního pûveckého sboru Canticorum

iubilo jsem tudy obãas projíÏdûl cestou na

na‰e koncerty v brand˘ském zámku nebo

v bazilice Nanebevzetí Panny Marie ve Sta-

ré Boleslavi. Ale tenkrát ‰lo vÏdy jen o prÛ-

jezdy, poprvé jsem Vinofi nav‰tívil aÏ bûhem

své prezidentské kampanû.

Takov˘ch „prezidentsk˘ch zastávek“

jste urãitû absolvoval bezpoãet, ale

ulpûlo vám v pamûti nûco z té zmínûné

vinofiské?

Debat v rámci kampanû bylo skuteãnû

mnoho, v‰echny jsem si docela uÏíval, ale

jen nûkteré mi utkvûly v pamûti hloubûji –

mezi nû zcela urãitû patfiila i ta v Hoffma-

novû dvofie. Vlídné pfiijetí, skvûlá atmosfé-

ra plného sálu, zajímavá debata – cítil jsem

se u vás jako doma!   

Po letech jsme Vás u nás opût pfiiví-

tali na podzim roku 2023 na koncertû

nûmecké klavíristky Gerlint Bottcher

v tehdy zbrusu novém Spoleãenském sá-

lu pod Normou. Jak se Vám koncert

a sál, ve kterém se odehrával, líbily?

Spolu s manÏelkou ãasto nav‰tûvujeme

koncerty i operní a divadelní pfiedstavení,

a proto jsme také rádi vyuÏili pozvání na

koncert právû do Vinofie. Nemohli jsme sice

srovnávat nov˘ sál s pfiedchozím stavem...

prosím ne‰etfiete a prozraìte nám, jak

vysoko se dostala na Va‰em „plesovém

Ïebfiíãku“ právû zku‰enost se spoleãen-

sk˘m veãerem ve Vinofii.

Letos jsme byli pouze na dvou plesech:

na âesko-Slovenském v Obecním domû

a na tom vinofiském.  V ponûkud snobském

prostfiedí plesu v OD, plném tzv. celebrit,

jsme sice nakonec vydrÏeli o nûco déle, neÏ

jsme plánovali, ale bylo to hlavnû díky mi-

lé spoleãnosti na‰ich spolustolovníkÛ, slo-

venské velvyslankynû paní Brockové a její-

ho manÏela. 

Ve Vinofii jsme se cítili mnohem lépe, by-

la tam úplnû jiná atmosféra, velmi uvolnû-

ná a pfiátelská, nicménû spoleãensky bylo

v‰echno na patfiiãné „plesové“ úrovni. Set-

kali jsme se s fiadou nám jiÏ dobfie znám˘ch

tváfií – mimo jiné tfieba se skvûlou mezzo-

sopranistkou ·tûpánkou Puãálkovou a její-

mi rodiãi, s panem starostou a dal‰ími za-

stupiteli nebo s m˘m senátním kolegou

Davidem Smoljakem a jeho paní.

Aktuálnû se na Vás tû‰íme na zaha-

jovacím koncertû 4. roãníku Ctûnické-

ho hudebního festivalu. Máte speciální

vztah k barokní hudbû, která na nûm

zazní? A jak byste svÛj hudební vkus

a hudební priority popsal obecnû?

JEDNÍM ZE VZÁCN¯CH HOSTÒ VINO¤SKÉHO REPREZENTAâNÍHO PLESU BYL I MÍSTOP¤EDSEDA SENÁTU PARLAMENTU

âR JI¤Í DRAHO· S CHOTÍ EVOU DRAHO·OVOU. NEBYLA TO OV·EM ZDALEKA JEJICH PRVNÍ NÁV·TùVA VINO¤E,

A JAK SE Z ROZHOVORU S PANEM DRAHO·EM DOZVÍME, URâITù ANI POSLEDNÍ…

Pfiedchozí stav obná‰el skladi‰tû sa-

moobsluhy...

V tom pfiípadû musím fiíci, Ïe takov˘ pro-

stor pro kulturní vyÏití mÛÏe spousta obcí

Vinofii jen závidût! V˘borná akustika rekon-

struovaného sálu jen umocnila virtuózní v˘-

kon klavíristky – koncert se nám moc líbil. 

Potû‰ila nás i Va‰e náv‰tûva na na-

‰em Reprezentaãním plesu v sokolovnû

v bfieznu leto‰ního roku. Pfiedpokládám,

Ïe urãitû máte s ãím srovnávat, tak nás

V mládí jsem sice hrál pár let na klavír,

ale tzv. „lidu‰ku“, tedy lidovou ‰kolu umû-

ní jsem nakonec absolvoval na trubku. UÏ

v˘‰e jsem zmínil, Ïe zpívám v komorním

pûveckém sboru Canticorum iubilo, a to ce-

l˘ch padesát let… VÏdy jsme zpívali jen to,

co se nám líbilo, a barokní hudba logicky

tvofiila v˘znamnou ãást na‰eho repertoáru.

Jako pfiedseda Akademie vûd, byÈ jen hu-

dební amatér, jsem v roce 2016 v âeském

Krumlovû dokonce pronesl krátkou zvanou

pfiedná‰ku pfii zahájení mezinárodní muzi-

kologické konference vûnované pfiedstavi-

teli pozdního benátského baroka, skladate-

li Antoniu Caldarovi – velk˘m záÏitkem pak

bylo veãerní provedení jedné z jeho oper

v tamním barokním divadle. 

Závûrem mi je‰tû dovolte osobní

otázku. Do Vinofie jste aÏ dosud vÏdy za-

vítal i se svou paní Evou. Letos slavíte

padesát let od svatby, stejnû jako Vinofi

slaví padesát let od svého pfiipojení

k hlavnímu mûstu Praze. Chystáte s Va-

‰í paní nûjaké v˘znamné oslavy va‰eho

v˘roãí, nebo uÏ probûhly?

Na‰i zlatou svatbu oslavíme na den

pfiesnû v pátek 21. 6. setkáním s nejbliÏ‰í ro-

dinou na slavnostní veãefii v na‰ich oblíbe-

n˘ch Mariánsk˘ch Lázních.             (erer)

ManÏelé Eva a Jifií Draho‰ovi na Vinofiském reprezentaãním plesu 2024, v pozadí 

starosta Mâ Praha-Vinofi Michal Biskup a starosta Schulzendorfu Markus Mücke
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Festival Ïivé hudby Puls Art vznikl na ja-

fie loÀského roku pfiedev‰ím jako lákadlo

k náv‰tûvû tou dobou jen krátce fungující-

ho Spoleãenského sálu Pod Normou. Pro

ten pak mûly b˘t jednotlivé koncerty urãi-

t˘m druhem zátûÏov˘ch testÛ, které mûly

prokázat, co v‰echno bude tehdy je‰tû „ne-

o‰oupanému“ pódiu slu‰et a co vydrÏí.

A samozfiejmû, co vydrÏí diváci… Drama-

turg festivalu, v˘znamn˘ skladatel a kyta-

rista Luká‰ Sommer, namíchal pestrou smûs

koncertÛ ‰piãkov˘ch kytaristÛ i jazzového

tria, zajímav˘m poãinem bylo i komorní di-

vadelní pfiedstavení Stvofiení svûta. Na‰tûs-

tí se opût prokázalo, Ïe kvalitní umûní si své

diváky ve Vinofii vÏdycky najde, takÏe o nut-

nosti uspofiádat v roce 2024 dal‰í roãník

nebylo tfieba pochybovat.

A jak probûhl? S velk˘m potû‰ením kon-

statuji, Ïe vûrné divácké jádro uÏ se na nûj

nejspí‰ dlouho dopfiedu tû‰ilo, protoÏe

v‰echny tfii koncerty byly prakticky vyproda-

né. Festival zahájila 26. bfiezna Flamencová

noc, na níÏ zazáfiila ‰panûlská taneãnice Vir-

ginia Delgado. Doprovodili ji kytarista Petr

Vít a perkusista Azar Abou. 5. dubna k nám

zavítal vynikající kytarista Milan Bátor, jenÏ

v Noci s Beatles Ïivû pfiedstavil své album

virtuózních úprav písní Johna Lennona

a Paula McCartneyho. Skuteãnû multiÏán-

rov˘ byl závûr Puls Artu s hráãem na cim-

bál a kontratenoristou Janem Miku‰kem

a kytaristou Luká‰em Sommerem (kter˘ ho-

stoval i na pfiedchozích dvou koncertech).

Oba pánové pfiedvedli 10. dubna pod ná-

zvem Noc 139 strun pestré pásmo vokální

i instrumentální hudby od klasiky pfies folk-

lor aÏ po jazz a populární tvorbu. Na v‰ech

koncertech vládla vynikající atmosféra

a bylo zfiejmé, Ïe mnoho z náv‰tûvníkÛ vní-

má festival i jako vítanou záminku k set-

kání s pfiáteli, na nûjÏ navazuje (nebo jemuÏ

pfiedchází) spoleãné posezení v pfiilehlé ka-

várnû. Mám za to, Ïe pfiesnû to je cíl, kter˘

jsme na‰im festivalem sledovali: totiÏ po-

kusit se vytvofiit ze sálu Pod Normou sku-

teãnû Ïivé a fungující spoleãenské centrum.

Doufám, Ïe toto místo bude pro náv‰tûv-

níky atraktivní i v prÛbûhu dal‰ích akcí

v prÛbûhu roku a Ïe si diváci najdou cestu

i na 3. roãník Puls Artu v roce 2025.

Robert Rytina

11

Festival Puls Art letos podruhé

SOBOTA 25. KVùTNA VE VINO¤I PAT¤ILA SPORTU. PROâ? TENTO DEN, Vù¤ÍME TOMU, ZAPOâALA TRADICE, JMÉ-

NEM SPORTOVNÍ DEN VE VINO¤I.

Mâ Praha-Vinofi dûkuje v‰em partnerÛm
2. roãníku festivalu, kter˘mi jsou:

Atlantis Development 
PraÏská strojírna a.s.

Komunální technika holding, s.r.o.
OBADI s.r.o.

ZU· Folklorika Praha 
Kultura Vinofi z.s.

Na fotbalovém hfii‰ti nás pfiivítala mís-

tostarostka Lenka Hlu‰í a poté se dûti moh-

ly rozprchnout po jednotliv˘ch stanovi‰-

tích, kter˘ch bylo 9. Na kaÏdém stanovi‰ti

mohly dûti sbírat razítka na sportovní kar-

tiãku, kterou na konci vymûnily za men‰í

dárky. 

A jaké Ïe sporty a sportovní ãi pohybo-

vé spolky se ve Vinofii nachází a byly sou-

ãástí sportovního dne? 

❚ Fotbalov˘ klub FK Vinofi, kde si dûti

mohly vyzkou‰et, jaké to je trénovat, stfií-

let na bránu, dûlat slalom s fotbalov˘m ba-

lonem a mnoho dal‰ího. 

❚ Klub badmintonu MTAC v‰em ukázal,

jak se správnû hraje badminton, jak se drÏí

pálka a odpaluje pfies síÈ. 

❚ Prague City Golf Vinofi navázal na den

otevfien˘ch dvefií a seznámil nás s tzv. SNAG

golfem, tj. golfem pro dûti a k dispozici by-

ly i normální golfové hole, se kter˘mi si kaÏ-

d˘ mohl vyzkou‰et odpal. 

❚ Judo

❚ Horolozeck˘ oddíl Satalice si pfiichystal

krásnou aktivitu pro dûti, kterou byla ho-

rolezecká stûna. Stûna nebavila pouze dû-

ti, ale i dospûlé, byla pûkn˘mé zpestfiením

dne a vûfiíme, Ïe horolezectví zaujalo mno-

ho dûtí. 

❚ TJ Sokol Vinofi ukázal ve‰keré aktivity,

které se pod zá‰titou Sokola dûjí. Hlavní

prim hrálo Divad˘lko na koneãn .̆ 

❚ Kriket má ve Vinofii jiÏ dlouhou dobu své

hfii‰tû, ale ne moc obãanÛ na nûj zavítalo

ãi si kriket mohlo vyzkou‰et. Proto jsme by-

li v‰ichni nesmírnû rádi, Ïe se kriket mohl

se v‰emi aktivitami na Sportovním dnu

ukázat a v‰ichni si tento tradiãní sport

mohli vyzkou‰et. 

❚ Majka ·ulová, která má ve Vinofii Pohy-

bové studio, na svém stanovi‰ti ukazovala

jógu ãi rÛzné pohybové aktivity pro dûti,

Sportovní den ve Vinofii



Rádi bychom vás pozvali na jiÏ 6. roãník bûÏec-

kého závodu pro vefiejnost Miranovy duby. Letos

pobûÏíme v sobotu 14. záfií. V 9:30 startují dûtské

bûhy, které se budou konat v zámeckém parku.

Dûtské bûhy budou mít opût definované délky tra-

tí, které budou známy pfied registrací. Kategorie bu-

dou mít doporuãen˘ a maximální vûk startujících.

Registrace je moÏná na místû, dûti bûÏí zdarma.

Hlavní závod na 10 km vystartuje jiÏ tradiãnû

v 11 hodin a provede bûÏce nezmûnûnou krásnou

trasou skrze vinofiské lesy a kolem vinofisk˘ch ryb-

níkÛ. Registrace do hlavního závodu je moÏná on-

line na https://www.sportt.cz/register/1353 nebo

pfies QR kód. Registrace bu-

de moÏná samozfiejmû i na

místû pfied závodem.

Tû‰íme se na vás na star-

tu a vûfiíme, Ïe i leto‰ní roã-

ník bude úspû‰n .̆

Michal Zítek, zastupitel

Pozvánka na 6. roãník 

Miranov˘ch dubÛ

■ Ze Ïivota Vinofie

napfiíklad s bosu. Vlastnû to, co dûlá ve

sv˘ch lekcích. 

Stánek, kter˘ lákal na Miranovy duby

pod taktovkou Michala Zítka, se toãil kolem

bûhu a obratnosti. Pevnû vûfiíme, Ïe mno-

ho dûtí nebo dospûl˘ch, ktefií se k Micha-

lovi dostavili, uvidíme i na startu Mirano-

v˘ch dubÛ.

Pokud chceme sportovní den shrnout

z hlediska ãísel, tak jsme rozdali témûfi

150 hracích kartiãek, a kolem 100 jich by-

lo odevzdáno v˘mûnou za dárek. Dostali

jsme i mnoho pozitivních ohlasÛ a také

perfektní zpûtnou vazbu, kterou budeme

chtít do pfií‰tího roku zapracovat, jako je

napfiíklad oznaãování stanovi‰È, start a in-

formace hned u vchodu do areálu a ne

u clubhousu a mnoho dal‰ího. Vûzte, Ïe

zpûtná vazba je pro nás dÛleÏitá a bereme

ji váÏnû.

Rád bych podûkoval v‰em, ktefií pfiidali

ruku k dílu a zaslouÏili se tak o to, Ïe si

mnoho obãanÛ mohlo v sobotu zasporto-

vat, aÈ uÏ to jsou ãlenové komise pro Sport,

sporty a spolky, ktefií mûli jednotlivá stano-

vi‰tû, Kultura Vinofi se skvûl˘mi dûtsk˘mi

dílniãkami nebo obsluha místního fotbalo-

vého klubu, která se starala o to, Ïe mûli

v‰ichni co jíst a pít. 

Veliké díky patfií hlavnû vám, ktefií jste

zavírali na sportovní den. Dûkujeme, jsme

rádi, Ïe vás sport baví a Ïe Vinofi sportem

opravdu Ïije. 

Tomá‰ Vohnick˘ 

pfiedseda Sportovní komise
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Do projektu Noc s Andersenem se na‰e

knihovna ve Vincentu zapojuje jiÏ pravidel-

nû. Leto‰ní roãník jsme vûnovali 100. v˘ro-

ãí narození Eduarda Peti‰ky a také 75. v˘-

roãí nakladatelství Albatros. 

O zahájení Noci jsem poÏádala paní uãi-

telku ZdeÀku VáÀovou, která se s dûtmi

dobfie zná ze ‰koly. Na úvod si spoleãnû fiek-

li, kdo byl pan Andersen a kdo pan Peti‰ka,

kdo je nakladatel a jak funguje takové na-

kladatelství. 

Následoval tvÛrãí proces a dûti se pus-

tily do práce. A ‰lo jim to hezky od ruky! Pa-

ní uãitelku VáÀovou vystfiídala paní kni-

hovnice Hana Zeisová, nad v‰ím pak

dohlíÏela a dûtem pomáhala paní uãitelka

Lenka Kosmannová, zúãastnila se také lek-

torka a zdravotnice Martina PrÛ‰ová. Pro-

fesionálka v oboru polygrafie Jaroslava

Khunová pfiipravila workshop „Vyrob si

svou kníÏku“. Dûti se stfiídaly v lepení, ‰ití

a hlavnû ve ãtení. Velkou radost nám udû-

lala náv‰tûva akademické malífiky Jany Ba-

ãové Kroftové, která dûti seznámila s ilus-

trováním knih. Pod jejím vedením si dûti

vytvofiily své vlastní ilustrace.  

KníÏky si dûti orazítkovaly originálním

razítkem a své jméno si mûly moÏnost na-

psat na psacím stroji. 

A protoÏe jsme v knihovnû byli v noci,

tak nemohla chybût noãní stezka, kterou

pfiipravila Jana âesáková Hyklová. Dûti si

pfiipomnûly pfiíbûh Krteãka a pfied veãefií jim

hezky vyhládlo na ãerstvém vzduchu. Jed-

notlivá stanovi‰tû nám pak pomohli zajis-

tit ãlenové spolku Kultura Vinofi. 

Pohádku na dobrou noc pfii‰la jiÏ tra-

diãnû pfieãíst tetiãka Petronila ·evãíková.

Noc byla plná nezapomenuteln˘ch zá-

ÏitkÛ a nabitého programu. A to díky vy-

borné spolupráci se ‰kolou, místními spol-

ky a rodiãi mal˘ch ãtenáfiÛ. 

Markéta Kilingerová, fieditelka VINCENT p.o.

Noc s Andersenem

Jednou z nov˘ch aktivit byla série set-

kání s lektorem, pfii kter˘ch seniofii hráli

spoleãenské hry. Tato setkání nebyla jen pfií-

leÏitostí ke spoleãné zábavû, ale také k tré-

nování postfiehu a poznávání nov˘ch her.

Na‰i seniofii si tato setkání velmi oblíbili,

protoÏe jim umoÏnila nejen se bavit, ale ta-

ké se uãit a aktivnû trávit voln˘ ãas.

Dal‰í úspû‰nou novinkou byl kurz tré-

nování pamûti, kter˘ navázal na úspû‰né

podzimní lekce. Tento kurz se tû‰il velké-

mu zájmu a seniofii si pochvalovali jeho

pfiínosnost. Trénování pamûti je nejen uÏi-

teãné, ale také velmi oblíbené, protoÏe

umoÏÀuje seniorÛm udrÏovat si mentální

svûÏest a zlep‰ovat své kognitivní schop-

nosti.

Velmi povedenou akcí byla také komen-

tovaná procházka Prahou, tentokrát zamû-

fiená na praÏské dvorky. Seniofii si uÏili po-

znávání skryt˘ch zákoutí hlavního mûsta

a získali mnoho zajímav˘ch informací, kte-

ré jim pfiiblíÏila zku‰ená prÛvodkynû.

Do budoucna máme naplánované dal‰í

atraktivní aktivity. Tû‰íme se na spoleãn˘

samosbûr jahod, coÏ bude nejen pfiíleÏitost

k pohybu na ãerstvém vzduchu, ale také ke

spoleãnému záÏitku a sbûru ãerstv˘ch plo-

dÛ. Máme naplánovan˘ v˘let do na‰e part-

nerského mûsta Schulzendorfu u Berlína.

Vrcholem leto‰ního roku pak bude akce ro-

ku – senioriáda, která je naplánována na

záfií. Na‰e mûstská ãást je hrd˘m organi-

zátorem této v˘znamné události, na kterou

se v‰ichni velmi tû‰íme.

Dûkujeme v‰em, ktefií se podílejí na or-

ganizaci tûchto aktivit, a pfiedev‰ím senio-

rÛm, ktefií se aktivnû zapojují a svou pfií-

tomností vytváfiejí pfiátelskou a pozitivní

atmosféru. Spoleãnû tak pfiispíváme k bo-

hatému a aktivnímu Ïivotu v na‰í Vinofii.

Markéta Kilingerová

Aktivní seniofii ve Vincentu: 

spoleãné aktivity a plány do budoucna

V NA·EM KOMUNITNÍM CENTRU SE S RADOSTÍ VùNUJEME NEJEN MLAD·Í GENERACI, ALE TAKÉ SENIORÒM, PRO

KTERÉ PRAVIDELNù ORGANIZUJEME RÒZNORODÉ AKTIVITY. DÍKY FINANâNÍMU P¤ÍSPùVKU Z ROZPOâTU MùSTSKÉ

âÁSTI SE NÁM PODA¤ILO NABÍDKU TùCHTO AKTIVIT JE·Tù ROZ·Í¤IT A ZKVALITNIT, COÎ NA·IM SENIORÒM P¤I-

NÁ·Í NEJEN RADOST, ALE TAKÉ NOVÉ PODNùTY A P¤ÍLEÎITOSTI K SETKÁVÁNÍ.



Rádi bychom vás informovali, Ïe i letos

se zapojíme do mezinárodního projektu

Noc literatury. Tato v˘jimeãná akce, která

pfiiná‰í radost z literatury do rÛzn˘ch kou-

tÛ svûta, probûhne ve stfiedu 18. záfií 2024.

S potû‰ením oznamujeme, Ïe jiÏ nyní

máme potvrzenou úãast hereãky Evy Leim-

bergerové, brnûnské rodaãky, kterou mÛÏe-

te znát napfiíklad ze seriálu Specialisté,

a herce Jaromíra Noska, jehoÏ si urãitû

vybavíte jako jednoho z legendárních mu-

zikálov˘ch RebelÛ. PfiestoÏe zatím není jas-

né, která dal‰í osobnost je doplní, mÛÏete

se tû‰it na pestr˘ v˘bûr zajímav˘ch titulÛ

a podmaniv˘ch pfiíbûhÛ.

Na‰ím cílem je udûlat v‰e proto, aby by-

la celá akce nejen lákavá, ale také inspira-

tivní. Noc literatury je skvûlou pfiíleÏitostí,

jak si spoleãnû uÏít veãer pln˘ krásn˘ch slov

a my‰lenek, a objevit nové autory i díla.

Tû‰íme se na va‰i úãast a spoleãné chví-

le s literaturou.

Markéta Kilingerová

Noc literatury 2024 ve Vinofii

■ Ze Ïivota Vinofie

14

Jaro je jiÏ tradiãnû spojeno s jedineãnou

akcí, která kaÏdoroãnû láká rodiny z Vinofie

a okolí – Vinofisk˘m vandráãkem. Letos se

tento oblíben˘ rodinn˘ turistick˘ pochod

konal jiÏ po ãtrnácté a opût pfiilákal nad‰e-

né úãastníky v‰ech vûkov˘ch kategorií.

Navzdory ne pfiíli‰ pfiíznivé pfiedpovûdi

poãasí, která vyvolávala obavy, zda se akce

vÛbec uskuteãní, se nakonec v‰e vydafiilo

nad oãekávání. Dé‰È se Vinofii vyhnul, a tak

se mohly dûti i dospûlí naplno vûnovat ak-

tivitám pfiipraven˘m na trase pochodu.

Jedním z nejv˘raznûj‰ích prvkÛ Vinofi-

ského vandráãku je zapojení místních spol-

kÛ a organizací, které kaÏdoroãnû pfiispíva-

jí svou kreativitou a úsilím k organizaci této

akce. KaÏd˘ rok jsou stanovi‰tû na trase

pochodu propracovanûj‰í a zajímavûj‰í, coÏ

svûdãí o rostoucí oblibû a angaÏovanosti

komunity.

Cílovou destinací leto‰ního pochodu se

stala farní zahrada, kde mûli v‰ichni úãast-

níci moÏnost si odpoãinout a obãerstvit se.

Dûti zde mohly vyzkou‰et fingerboarding

nebo si opéci bufity na ohni, coÏ bylo pro

mnoho z nich jedním z vrcholÛ celého dne.

Atmosféru je‰tû více zpfiíjemÀovala Ïivá

hudba, která dodala celé akci neopakova-

telnou atmosféru.

Na startu dostaly dûti na cestu lahod-

nou buchtu od rodiny MerhautÛ, coÏ je

dal‰í z krásn˘ch tradic této akce. V cíli pak

kaÏd˘ mal˘ úãastník obdrÏel diplom a me-

daili na památku, coÏ umocnilo jejich ra-

dost z úspû‰nû zdolané trasy.

Velké podûkování patfií v‰em, ktefií se do

organizace Vinofiského vandráãku zapojili

a pfiispûli tak k jeho úspûchu. Díky jejich na-

sazení a kreativitû se z této akce stává stá-

le více propracovaná a oblíbená tradice, na

kterou se tû‰í nejen dûti, ale i dospûlí.

Dûkujeme v‰em zúãastnûn˘m a tû‰íme

se na dal‰í roãník, kter˘ jistû pfiinese zase

nûco nového a zajímavého. Vinofisk˘ van-

dráãek je skvûl˘m pfiíkladem toho, jak mo-

hou místní spolky a organizace spojit své

síly a vytvofiit nezapomenutelnou akci pro

celou komunitu.

Markéta Kilingerová

Vinofisk˘ vandráãek 2024: 

Rodinná tradice, která spojuje komunitu



Z historie Vinofie ■

15

V˘roãí a historie Vinofiského zpravodaje

První ãíslo vy‰lo v fiíjnu 1979 a v jeho

úvodu jsou uvedeny dÛvody vedoucí k vy-

dávání zpravodaje.

„Je nutno hledat dal‰í moÏnosti, cesty

a prostfiedky, jak zlep‰it v˘sledky a úroveÀ

politicko organizátorské práce místního ná-

rodního v˘boru, upevnit jeho autoritu v ob-

ci, získat pro vefiejnû prospû‰nou práci dal-

‰í schopné, ochotné a obûtavé obãany.

Prostfiedkem k tomu má b˘t i spoleãné

rozhodnutí v˘boru vesnické organizace KSâ,

rady místního národního v˘boru a místního

v˘boru Národní fronty v Praze 9 – Vinofii

o periodickém vydávání místního ãasopisu.

Jeho cílem je v prvé fiadû vãas a pfiesnû in-

formovat nej‰ir‰í vefiejnost o rozhodujících

aktuálních otázkách, úkolech a problémech

na‰í obce, jejichÏ fie‰ení místní orgány pfii-

pravují, nebo o nû usilují.“

Redakãní radu tehdy fiídila tajemnice

MNV Dana Kudlová a zpravodaj vycházel

v poãtu 700 v˘tiskÛ. V onom prvním ãísle

se nacházely ãlánky typu „Îivotní prostfie-

dí a my“, „Místní lidová knihovna“, „Stra-

vování dÛchodcÛ“ a „Tûlov˘chova v na‰í

obci“ a jiná oznámení, dosti poplatná dobû. 

Z celku jednotvárné ‰edi jednoznaãnû vy-

boãovaly dvû vûci. Tím prvním byla rubrika

Z kroniky PSVB, ve které se nacházely skoro

aÏ neuvûfiitelné pfiíbûhy. Tím druh˘m pak by-

ly ilustrace Václava Rytiny, které hned od

prvního ãísla zachraÀovaly vizuální úroveÀ

ãasopisu. Koneãnû i grafika kfiiÏovatky ulic

Bohdaneãská a Mladoboleslavská se silue-

tou kostela, která byla aÏ do roku 1997 na

obálce Vinofiského zpravodaje, je jeho dílem. 

Vzhled periodika se za dobu vydávání

nûkolikrát v˘raznû promûnil. V roce 1991 se

velk˘ formát zmûnil na mal˘ ve velikosti A5,

v roce 1998 nahradila grafiku na titulní

stránce fotografie a pfiibyly i lustraãní foto-

grafie do jednotliv˘ch ãísel. Ty byly ãernobí-

lé aÏ do roku 2007; od té doby se Vinofisk˘

zpravodaj zase zvût‰il, ale graficky jiÏ zÛ-

stává pfiibliÏnû stejn .̆

Titulní fotografie na obálce je barevná

jiÏ od ãísla 73, které vy‰lo v roce 2002 a je

pokaÏdé jiná, aby konvenovala s obsahem

ãísla. Jasn˘ prim v zobrazení pak drÏí kos-

tel Pov˘‰ení svatého KfiíÏe, kter˘ se v rÛz-

n˘ch obmûnách dostal na titulní stranu

celkem ‰estnáctkrát. 

Malou pikantností je fakt, Ïe se do ãí-

selného oznaãení Vinofisk˘ch zpravodajÛ

vloudil drobn˘ ‰otek – pod ãíslem 35 vy‰el

ãasopis omylem dvakrát, a to v roce 1990

a v roce 1991.

Do tohoto ãísla jsem napoãítala ve v‰ech

ãíslech 4 501 stran textu, coÏ je prÛmûrnû

témûfi 28 stran na ãíslo. Pfieji tedy ãasopi-

su mnoho dal‰ích zajímav˘ch stránek!

Veronika Cihláfiová, kronikáfika

DRÎÍTE V RUCE 162. âÍSLO VINO¤SKÉHO ZPRAVODAJE, TEDY NA·EHO OBECNÍHO PERIODIKA, KTERÉ SE JIÎ DÁVNO

STALO NEODMYSLITELNOU SOUâÁSTÍ VINO¤SKÉHO ÎIVOTA A KTERÉ VYCHÁZÍ NEP¤ETRÎITù JIÎ âTY¤ICET PùT LET

Úplnû první ãíslo Vinofiského zpravodaje

PÛvabné ilustrace Václava Rytiny

(1945–2004)

Vizuální promûna ãasopisu v prÛbûhu 45 let



Turnaj pofiádá PraÏsk˘ fotbalov˘ svaz

a je urãen˘ pro Ïáky a Ïákynû I. a II. tfiíd

praÏsk˘ch základních ‰kol. Koná se v praÏ-

sk˘ch halách a tûlocviãnách v dopoledních

hodinách. KaÏdé dítû si z turnaje odnese

kromû záÏitkÛ také medaili, diplom a fot-

balov˘ míã. Hraje se systémem 4+1. V tû-

locviãnû Z· Vinofi (jiÏ sedm˘m rokem) se

konala dvû kola, 26. 2. a 28. 2. Na‰i fotba-

listi sehráli dne 26. 2. pût zápasÛ, ale i pfies

velké nasazení se jim nepodafiilo postoupit

do praÏského semifinále. Pár slziãek ukáp-

lo, ale brzy bylo na v‰e zapomenuto. Dû-

kujeme panu Kamitzovi za pomoc a ãas,

kter˘ turnaji vûnoval a klukÛm velké díky za

super fotbalové záÏitky. 

Sestava: Halík, Kamitz, Karban, Kocou-

rek, Macho, Novák, Viãan

Jitka Kuchlerová, 

SoÀa âervenková

14. roãník dûtského fotbalového poháru

V úter˘ 26. 3. 2024 nav‰tívila na‰i ‰ko-

lu spisovatelka a reklamní textafika Hana

Ka‰áková, která se setkala s Ïáky 6. D.

V rámci literární besedy si s nimi vyprávûla

o jejím procesu literární tvorby, komunika-

ci s nakladatelem, korektorem, ilustrátorem

a i následné propagaci knihy. Prozradila na

sebe i „rituály“, které pfii psaní ãasto dodr-

Ïuje. Dûti mûly samozfiejmû moÏnost auto-

rce klást dotazy, coÏ pak vyústilo i v ná-

slednou Ïivou debatu. Na závûr Hana

Ka‰áková pfieãetla i úryvek ze své nové kni-

hy „Doris pí‰e dopis“. Samotné ãtení bylo

takovou tfie‰niãkou na dort, jelikoÏ autor-

ãin pfiednes byl tak pÛsobiv ,̆ poutav ,̆ text

místy velice vtipn ,̆ Ïe zaujal a rozesmál

opravdu kaÏdého ve tfiídû.

Dûkujeme Hanû Ka‰ákové za tak pfiíjem-

né a obohacující osobní setkání, které bylo

pro v‰echny velk˘m záÏitkem.

I sama autorka o náv‰tûvû napsala nád-

hern˘ text:

BYLO SLADCE NA ZÁKLADCE

âlovûk jen tak nevyhofií

To mi vûfite, pfiátelé

KdyÏ ãte ÏákÛm ve Vinofii

ToÈ jsou chvilky veselé!

Skrz mé spisky mûli dosti   

Perné chvilky se ãtivem

Poctili mû pozorností

A lineck˘m peãivem!

(Z cyklu: Bez básnû a Hany)

Spisovatelka na náv‰tûvû

Základní ‰kola

Ve ‰kolním roce 2023/24, po pfiecho-

du na digitální systém pfiijímacího fiízení

DIPSY, bylo novû moÏné podat aÏ 5 pfiihlá-

‰ek na stfiední ‰kolu. Îáci si mohli podat

3 pfiihlá‰ky na S· + 2 na obory s talento-

vou zkou‰kou. Systém rozdûlil Ïáky dle pri-

orit a jsou automaticky na tyto ‰koly pfii-

jati, zápisov˘ lístek se jiÏ nepodává.

Ve ãtyfiech tfiídách devátého roãníku by-

lo letos 92 ÏákÛ, z toho 5 ÏákÛ z Ukrajiny.

Po prvním kole je umístûno 83 ÏákÛ, vût‰ina

na ‰kolu s prioritou 1. Na gymnázia odchá-

zí 16 dûtí, 5 ÏákÛ sloÏilo úspû‰nû talentovou

zkou‰ku na umûlecké ‰koly. 12 ÏákÛ zvoli-

lo v prvním kole pfiijímacího fiízení stfiední

prÛmyslovou ‰kolu nebo ‰kolu technické-

ho zamûfiení, 11 ÏákÛ pfiechází na obchod-

ní akademie nebo na jiné ãtyfileté ekono-

mické obory. 7 ÏákÛ zvolilo zdravotnickou

‰kolu, 3 Ïáci odchází na ‰kolu s právním

zamûfiením, 2 Ïáci si vybrali policejní ‰kolu

a 1 dívka se dostala na pedagogické lyceum.

Ostatní stfiední odborné ‰koly (S· lesnická,

S· veterinární a dal‰í odborné ‰koly) si zvo-

lilo 18 dûtí, 8 ÏákÛ bude pokraãovat na tfií-

let˘ch uãebních oborech. Celkem 9 ÏákÛ si

podává pfiihlá‰ky ve druhém kole pfiijíma-

cího fiízení.

Ze sedmého roãníku na ‰estiletá gym-

názia letos plánují odejít 2 Ïáci, na osmi-

letá gymnázia se z pátého roãníku dostalo

9 ÏákÛ.

Pfiejeme v‰em dûtem mnoho úspûchÛ

v dal‰ím studiu i osobním Ïivotû.

Mgr. Martina Hartlová, 

v˘chovn˘ poradce

PfiedbûÏné v˘sledky pfiijímacích zkou‰ek na stfiední ‰koly ve

‰kolním roce 2023-2024

■ Ze Ïivota ‰koly
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Tfiída 6. D se s nad‰ením pustila do tfiíd-

ní v˘zvy v rámci akce Bfiezen-Mûsíc knihy.

Dûti mûly za úkol se vyfotit s knihou kde-

koliv doma a kdekoliv venku. Jejich fanta-

zie i kreativita se odrazila na v˘sledn˘ch fo-

tografiích, v‰echny jsou opravdu nádherné,

vtipné, odváÏné, originální. Stálo by za to je

vystavit i v nûkteré z vefiejn˘ch galérií, a ne-

jen té na‰í ‰kolní.

Ve stfiedu 3. 4. 2024 nav‰tívilo 6. oddû-

lení ‰kolní druÏiny Botanickou zahradu

Univerzity Karlovy v Praze 2. Tato zahrada

se nachází v centru mûsta, pfiesto se zde

dají najít chvíle klidu a relaxu a je to skvû-

lé místo, kam vyrazit na procházku spoje-

nou s pozorováním právû kvetoucích rost-

lin. V‰e je umístûno ve venkovních i vnitfi-

ních prostorech. Po klidném cestování

MHD, které jiÏ dûti zvládají, jsme se pfiene-

sli do jiÏ zmiÀované oázy klidu. Chvílemi

dûti nevûdûly, co sledovat dfiíve – barevné

kvûtiny, stromy, veverky ãi Ïabky v jezírku.

Zahrada nabízí i rÛzné stezky, zákoutí – to

v‰e jsme si vyzkou‰eli a pro‰li. Vzhledem

k tomu, Ïe nám ten den poãasí pfiálo, tak

i svaãina mohla probûhnout v pfiírodním

prostfiedí. Cestu za poznáváním jsme ukon-

ãili náv‰tûvou skleníku, kter˘ je rozdûlen na

dvû ãásti, a to na tropickou a subtropickou.

OkamÏik pfiekvapení ãekal na dûti hned pfii

vstupu do skleníku, a to v podobû exotic-

kého ptactva, které tu má také své místo

a chvílemi bylo tak hluãné, Ïe nebylo sly-

‰et ani dûti. Ve sklenících bylo moÏné vidût

mimo jiné i kaktusy od miniaturních po ob-

fií rozmûry, jezírko, lekníny a jiné. Upfiímné

v˘kfiiky, nad‰ení a hlasité povídání o tom,

co bylo k vidûní, nás provázelo celou cestu.

Dûti zvládly v‰e na v˘bornou a mají ode

mne velkou pochvalu.

Lenka Kosmannová

Botanická zahrada

6. D ãte kdekoliv, kdykoliv, s k˘mkoliv a ãímkoliv
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Na‰e základní ‰kola se zapojila do expe-

rimentálního projektu âeské filharmonie

Opusy na kusy. Projektu se zúãastnily 8. tfií-

dy spolu s paní uãitelkou Lenkou Pobudo-

vou, která nejdfiíve absolvovala jednodenní

Experimentální projekt âeské filharmonie

‰kolení v Rudolfinu, následnû pak s dûtmi

ve dvou hodinách pro‰la preludiem opusu,

pfii kterém je aktivnû seznámila s hudbou

a osobností Leo‰e Janáãka. 

Projekt vyvrcholil 4. 4. náv‰tûvou lekto-

rek âeské filharmonie Olgy Kovafiíkové

a Ludmily Bajerové, jeÏ nás pfienesly na ru‰-

nou brnûnskou ulici roku 1926, kde jsme se

zapojili do Ïivého vstupu rozhlasového vy-

sílání. Oslavili jsme tak velmi netradiãnû

âesk˘ rok hudby a tû‰íme se na pfií‰tí rok,

kdy nás ãekají Komedianti Bedfiicha Smetany.

Lenka Pobudová

V pátek 5. 4. probûhlo okresní kolo tra-

diãního fotbalového turnaje McDonald's

Cup pro Ïáky prvního stupnû. Hrálo se na

podporu a nezi‰tnou pomoc pfii organizaci

na turnaj.

Sestava: Titûra (G), DÛm, Jandák, Ledvi-

na, Novák, Novotn ,̆ Procházka, Pudlik, ·le-

zinger, Tenzer, Va‰kÛ, Zadák

Sportu zdar a fotbalu zvlá‰tû 

Jitka Kuchlerová 

Fotbalov˘ turnaj McDonald Cup

stadionu SK Xaverov a zúãastnilo se ho

15 ‰kol z Prahy 9 a Prahy 14, které byly roz-

losovány do tfií skupin po pûti druÏstvech.

Ná‰ t˘m Z· Vinofi postoupil po v˘bornû se-

hran˘ch zápasech v základní skupinû do se-

mifinále. Radost! Semifinále  kluci sehráli

na jedniãku. Postoupili jsme do finále, kde

jsme opût narazili na soupefie ze skupiny

a obhájce celorepublikového titulu z loÀ-

ského roku McDonald's Cupu Z· Kbely.

I pfies velké nasazení klukÛ tento zápas pro

nás neskonãil vítûznû. Pohár za 2. místo

v turnaji je ale ná‰!

Podûkování patfií p. Tomá‰i Tenzerovi,

p. Milo‰i Zadákovi a rodiãÛm fotbalistÛ za

Tradicí v na‰í ‰kole se jiÏ stal kaÏdoroã-

ní Veletrh Fiktivních Firem. Tento rok se ko-

nal v pátek 12. dubna 2024. Do projektu by-

li zapojeni Ïáci osm˘ch tfiíd. SoutûÏ byla

zamûfiena na prodej v˘robkÛ a sluÏeb, kte-

ré na‰i osmáci pfiipravili pro Ïáky prvního

stupnû. Tradiãnû bylo nabízeného obãer-

stvení v podobû waflí, palaãinek, peãen˘ch

lízátek, limonád a dal‰ích zajímav˘ch gast-

ro produktÛ. V portfoliu firem jsme na‰li

zajímavé soutûÏe zamûfiené na pfiesnost

a ‰ikovnost prvostupÀov˘ch ÏákÛ zastou-

ma ·Èastná stfielnice, která v soutûÏi kon-

kurence dal‰ích 14 firem získala nejvíce Os-

mákÛ (na‰e obchodní mûna).  

Prezentaci firem na Veletrhu pfiedchá-

zela peãlivá a dlouhá pfiíprava jednotliv˘ch

firem. Proto si ná‰ obdiv zaslouÏí v‰echny

firmy. Vítûzné firmû pfiejeme pfiíjemn˘ zá-

Ïitek z v˘hry – únikové hry.

Milan Lipták

Veletrh fiktivních firem 2024

pené stfielbou nebo hodem na cíl, nechy-

bûly ‰ípky, bowling, opiãí dráha, minibas-

ketbal. Dûti se mohly nechat zkrá‰lit v na-

‰ich salonech zamûfien˘ch na úpravu vlasÛ,

nechybûlo tetování ani malba na tûlo. Za-

jímavé byly i omalovánky nebo origami. Své

dovednosti zúroãily v hádankách a soutû-

Ïích. V˘hrami ne‰etfiilo ani kolo ‰tûstí. Nej-

vût‰í trÏbou a z vítûzství se mohla tû‰it fir-
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Îáci devát˘ch roãníkÛ mûli letos moÏ-

nost vyrazit na dvoudenní zájezd do Berlí-

na a vyzkou‰et si tak znalosti z hodin nû-

meckého jazyka. 47 ÏákÛ vyrazilo spoleãnû

se 4 uãiteli do Berlína 6. a 7. kvûtna.

Hlavní mûsto Nûmecké spolkové repub-

liky nabízí spoustu krás a historick˘ch za-

jímavostí, které stojí za to poznat. Je zhru-

ba tfiikrát vût‰í neÏ Praha, jak rozlohou, tak

obyvatelstvem. Je také nejvût‰ím nûmeck˘m

mûstem a skuteãnou evropskou metropolí.

V historii si pro‰el spoustou prudk˘ch vze-

stupÛ, ale hlavnû také asi je‰tû tvrd‰ích pá-

dÛ, jako napfiíklad siln˘m bombardováním

na konci 2. svûtové války a následn˘m roz-

dûlením na západní a v˘chodní ãást.

Zájezd do Berlína

V pátek 17. 5. 2024 se Ïáci sedm˘ch tfiíd

zúãastnili exkurze do nûmeck˘ch DráÏìan.

První zastávkou byla Gläserne Manufaktur

VW (Sklenûná manufaktura Volkswagnu),

kde dûti mohly zhlédnout na vlastní oãi v˘-

robu elektroaut zaloÏenou pfieváÏnû na prá-

Exkurze v DráÏìanech

ci robotÛ. Poté následovala projíÏìka parní-

kem po Labi, která byla dÛkazem toho, proã

se DráÏìanÛm také fiíká Florencie na Labi. Vi-

nice, vilky a zámeãky lemující bfiehy fieky jsou

opravdu malebné. Po zakotvení lodû v pfií-

stavi‰ti se v‰ichni vydali na prohlídku histo-

rického barokního centra (Altstadt). Exkurze

pak byla zakonãena nejen procházkou ãtvrtí

Neustadt, pro niÏ jsou typické kavárniãky, ob-

chÛdky, pouliãní muzikanti, ale i náv‰tûvou

nejkrásnûj‰í mlékárny na svûtû zapsanou do-

konce v Guinnessovû knize rekordÛ.

âlovûk a svût práce, ‰esté tfiídy. Otvírání

obzorÛ pro moÏné získání nov˘ch pohle-

dÛ, informací, zku‰eností potfiebn˘ch k pfií-

padné volbû povolání. To v‰e s sebou ná-

plÀ uãiva v ‰esté tfiídû nese. Kromû jiÏ

získan˘ch vûdomostí a informací z domo-

va, ze ‰koly a ze svého svûta, mají Ïáci moÏ-

nost poznat, ale hlavnû si i prakticky vy-

zkou‰et rÛzné pracovní aktivity. A tak

kromû bûÏné ãinnosti hrabání listí, kdy do-

chází na klasické otázky kolemjdoucích:

„Hrabete, hrabete?“, které zodpovídáme

tradiãním: „Hrabeme, hrabeme.“, dûláme

i nûco jiného. Práce na ‰kolním pozemku

je ale bezpochyby jednou z hlavních ãin-

ností. Kromû nekoneãného podzimního

Máme to za sebou

úklidu listí do níspadá také péãe o okolí

‰koly, jeho zkrá‰lování a údrÏba. Stfiíhání

kefiÛ, pûstování ze semínek vlastních rost-

lin, sázení, aranÏování vánoãní, velikonoã-

ní, v˘zdoba ‰koly, náv‰tûva ‰kolní kuchyÀ-

ky, pfiíprava zdrav˘ch pokrmÛ, náv‰tûva

komunitní zahrady Pastviny, domácí maz-

líãci a chovatelství – to v‰e a mnoho jiné-

ho nám leto‰ní rok pfiinesl. Jako kaÏdoroã-

nû nutno podotknout, Ïe mezi dûtmi jiÏ

v tom vûku jsou Ïáci, ktefií se práce nebojí

a jejich nasazení v hodinách právû pfii údrÏ-

bû okolí ‰koly je velké. Letos to mají uÏ sko-

ro v‰e za se sebou a témûfi v‰ichni na v˘-

bornou.

Lenka Kosmannová
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DruÏina

Skoro na konci ‰kolního roku stojí za

zmínku pár informací o na‰em druÏinovém

dûní. KaÏd˘ ‰kolní rok je trochu jin .̆ Jsou

záleÏitosti nemûnné, ale i nové, které nás

potkávají. 

A tak malé ohlédnutí a snad návrat do

druhého pololetí, které se neslo v duchu ak-

cí kulturních, sportovních, ‰kolních. 

Zvládli jsme Velikonoce. Dûti si domÛ

nosily malovaná vajíãka, zasazené osení,

velikonoãní obrázky, ale i pfiáníãka. KaÏd˘ si

mohl vyrobit a odnést v‰e dle svého pfiání.  

V mûsíci dubnu prvÀáãci z 6. oddûlení

vycestovali do Botanické zahrady Univerzi-

ty Karlovy v Praze 2. Dûti tak strávily od-

poledne v pfiíjemném prostfiedí, které za-

hrada nabízí. Pro velk˘ ohlas mezi dûtmi

pÛjdeme do Botanické zahrady je‰tû jed-

nou, a to v ãervnu, kdy bude probíhat v˘-

stava kaktusÛ a sukulentÛ.  

V kvûtnu strávily dûti z prvních a dru-

h˘ch tfiíd jedno odpoledne v kinû, konkrét-

V kvûtnu probûhla nabídka a prezenta-

ce florbalu. Tfieba tak mezi na‰imi mal˘mi

fotbalisty, tenisty, badmintonisty a atlety

budeme mít i florbalisty.  

Dûti a pohybová aktivita jsou spjaty.

Podporujeme jak˘koliv moÏn˘ pohyb

v rámci odpoledních programÛ, aby spor-

tovní vyÏití bylo pro dûti pfiínosné. 

MÛÏe se zdát na první pohled, Ïe pfii ná-

v‰tûvû hfii‰tû Medúza jde jen o dûtské hraní.

Pokud se tam sejde více druÏin, je nabídka

vyÏití velká a uhlídatelnost komplikovaná.

A tak se nûkdy stane, Ïe pfiece jen dojde na

nûjaké to odfiené koleno nebo loket. Setká-

vání rÛzn˘ch oddûlení druÏin je dÛleÏité pro

posilování a budování vztahÛ mezi dûtmi

z jin˘ch tfiíd.  

Aby nás na jednom malém hfii‰ti neby-

lo mnoho, chodí nûkteré druÏiny na pro-

cházky do Podskalí nebo na novûj‰í hfii‰tû

u zámku, které nabízí zajímavé vyÏití.  

Jak˘ máme za sebou tedy rok? Rychl ,̆

pohodov ,̆ ‰kolní.  

Mûsíc po uzávûrce tohoto ãísla zpravo-

daje budou jiÏ letní prázdniny. 

Dovolte mi tedy, abych Vám jiÏ v tuto

chvíli popfiála za v‰echny pfiíjemné zakon-

ãení ‰kolního, a je‰tû pfiíjemnûj‰í letní od-

poãinek.

Lenka Kosmannová

Ohlédnutí za druh˘m pololetím

nû v Brand˘se nad Labem. Náv‰tûva kina

s pfiedem objednan˘m popcornem byla ús-

pû‰ná, dûti se pfii promítání filmu „Mezi Ïiv-

ly” dobfie bavily, a tak vûfiím, Ïe ani náv‰tû-

va kina nebyla poslední. 

âást tfietích tfiíd zvolila zcela jin˘ druh

zábavy – náv‰tûvu Krokod˘lí farmy v Ho-

le‰ovicích, která se zamûfiuje na chov kro-

kod˘lÛ, kajmanÛ, aligátorÛ a novû i rÛzn˘ch

druhÛ Ïelv. 

Dle ohlasu dûtí byla náv‰tûva zajímavá,

coÏ bylo znát i z rÛzn˘ch dáreãkÛ, které si

pfiivezly.  

BlíÏící se konec ‰kolního roku pfiipo-

mnûlo tradiãní pfiespávání ve ‰kolní druÏi-

nû v ‰estém oddûlení, tedy oddûlení leto‰-

ních nov˘ch prvÀáãkÛ. UÏ koncem mûsíce

kvûtna si dûti nav‰tûvující toto oddûlení

mohly vyzkou‰et jaké to je, b˘t ve své dru-

Ïinû i pfies noc. 

Letos se s nocováním pfiidalo i 5. oddû-

lení, které v ãervnu ãeká „Rozluãková pfie-

spávaãka“, a jelikoÏ jde o tfieÈáky, zakonãí

tímto spoleãn˘m záÏitkem své celé druÏi-

nové období.  

V nedûli 19. 5. 2024 se tfiída 6. D zú-

ãastnila veãerního pfiedstavení Mnoho po-

vyku pro nic od Williama Shakespeara

v nádherném, historií d˘chajícím, Stavov-

ském divadle. Hra byla modernû, originál-

nû, a pfiedev‰ím vtipnû pojata, takÏe poba-

vila doslova v‰echny vûkové kategorie.

V˘borné bylo i herecké obsazení – David

Matásek, Sa‰a Ra‰ilov, Igor Orozoviã, Ro-

bert Mikulá‰ek, Lucie Poli‰enská... Hra vtá-

hla v‰echny diváky do slova a do písmene

do dûje. Doporuãujeme!

Shakespeare stále baví
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Ani po Novém roce jsme nezaháleli

a ná‰ „STROJ âASU“ pofiádnû provûtrali.

A kam, Ïe nás ãas zavál??? Do starovûkého

¤íma, kde jsme se si vyzkou‰eli závody vo-

zatajÛ a podívali se na olympijské hry. Ve

boje, na které si kaÏd˘ t˘m vyrobil svÛj

vlastní ‰tít. V˘robu meãe jsme radûji nechali

na zku‰eném kováfii.

A to je zatím v‰e.

Na závûr vás zdraví na‰e jarní skupinka

rytífiÛ z rodu ZELENOHÁRO·Ò.

Katefiina ·ottová

FifÈáci

starovûkém ¤ecku jsme se pustili do návr-

hu designu fiecké keramiky. Podívali jsme se

také do Tróje a zkusili postavit trojského ko-

nû. Zjistili jsme, jaké vynálezy a vymoÏe-

nosti pouÏívali uÏ v této dobû. Nûkteré do-

konce pouÏíváme i dodnes. Byli jsme také

v Egyptû na náv‰tûvû u faraona Tutancha-

mona. Poté jsme se pfiesunuli do stfiedovû-

ku. Podívali jsme se, jak se staví hrad a zku-

sili si jeden postavit i dob˘t. Zjistili, kdo je

rytífi, jak se jím stát, jaké jsou jeho ctnosti.

Královnou Katefiinou jsme byli v‰ichni pa-

sováni na rytífie a vyzkou‰eli si rytífiské sou-

V pátek 24. 5. 2024 jsme se v podveãer

se‰li v na‰í druÏinû v pfiístavbû u jídelny ke

spoleãnému pfiespání. Rodiãe zabalili dûtem

v‰e podstatné a dÛleÏité, bez ãeho by to

ne‰lo, a nezb˘valo nic jiného, neÏ si v‰e

patfiiãnû uÏít.

Po prvotním velkém pfiivítání (nutno po-

dotknout, Ïe se dûti nevidûly jen pár hodin),

pfii‰lo na fiadu ubytování, hledání nejlep‰í-

ho místa, nejlep‰ího souseda a rozloÏení

vûcí. Krátce potom ãekala na dûti první zá-

bava ve formû soutûÏí v ‰ikovnosti, rych-

losti, ale i odhodlání. Po men‰ím obãerstve-

ní, kdy se venku jiÏ ze‰efiilo, nastal správn˘

ãas na malou cestu odvahy. Spoleãná pro-

cházka kolem ‰koly a náv‰tûva ‰koly za ‰e-

ra byly sice doprovázené men‰ími obavami,

ale obojí bylo zvládnuto na v˘bornou. 

Nezb˘valo nic jiného, neÏ si dopfiát spo-

leãnou veãefii a pokraãovat ve veãerním

programu, kter˘ byl jiÏ uvolnûn ,̆ vesel ,̆

hlasit ,̆ ale patfiiãnû proÏit .̆ Diskotéka,

Nocování ve ‰kolní druÏinû – prvÀáãci

balonkov˘ tanec, scénky, obãerstvení, to

v‰e nás doprovázelo do pozdních hodin.

Veãerka, jak to jiÏ b˘vá pfii tûchto akcích,

se trochu protáhla, ale nakonec se pfieci jen

podafiilo usnout.  

Nemohla chybût ranní rozcviãka venku,

která vytáhla v‰echny dûti z jejich dek

a spacákÛ. Snídanû, pfii které se podávaly

upeãené dobroty od maminek, na‰e noco-

vání zakonãila. Dûti v‰e zvládly, nutno je

pochválit a vûfiím tomu, Ïe si pfií‰tí rok ak-

ci zopakujeme. Dûkuji velmi rodiãÛm za

podporu i ochotu, bez které by to ne‰lo.

Lenka Kosmannová

Ve ‰kolce si dûti uÏívají nejen kaÏdoden-

ní, zajímavé ãinnosti, ale i mnoho akcí s ni-

mi spojen˘ch. Oblíben˘ je karneval, kdy dû-

ti pfiijdou v krásn˘ch maskách a po cel˘ den

je pro nû pfiipraven zábavn˘ program. KaÏ-

doroãnû se také dûti tû‰í na dopravní akci

v tûlocviãnû základní ‰koly. Nauãí se pfii ní

nejen dopravní znaãky a pravidla silniãního

provozu, ale uÏijí si fiízení elektrického au-

tíãka. Dûti zhlédly nûkolik divadelních pfied-

stavení, vyjmenuji napfi. Cirkus na koleã-

kách, O princeznû Pampeli‰ce, JeÏibaba

Kolobajzna, Námofinická. Oblíbená je ve

‰kolce pyÏamová party. Urãitû nesmíme za-

pomenout na âarodûjnick˘ rej ve ‰kolce,

ten je pln˘ legrace a zábavy. Paleontolog

RNDr. ·tûpán Rak, PH.D, vzal pfied‰koláky za

draky druhohor. S ukázkou modelÛ si s ni-

mi povídal o dinosaurech. Jeho program

mûl netypick˘ název: Dûti Ïerou dinosaury.

Pfied‰kolní dûti pfied zápisem do základní

‰koly nav‰tívily první tfiídy, kde si pro nás

paní uãitelky s dûtmi pfiipravily zajímavé

úkoly. Pfied‰koláci nav‰tívili místní kniho-

vnu, kde se seznámili s chodem knihovny

a s tím, jak s knihou zacházet.  Do v‰ech tfiíd

zavítala Policie âR s pofiadem Brumla ve

mûstû, kter˘ se t˘ká prevence bezpeãnosti

dûtí. V kvûtnu a v ãervnu postupnû vyjíÏdí

jednotlivé tfiídy na v˘let. Zámecká zahrada

Matefiská ‰kola
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Základní umûlecká ‰kola Folklorika Praha 

informuje o úspû‰ích na soutûÏích

Tak jako kaÏd˘ ‰kolní rok i letos probí-

hají soutûÏe ÏákÛ základních umûleck˘ch

‰kol organizované Spolkem Umûlecké rady

ZU· s podporou M·MT. Letos se soutûÏilo

napfiíklad v hudebním oboru ve hfie na ky-

taru, klavír, smyãcové nástroje a také v li-

terárnû-dramatickém a v˘tvarném oboru.

Historie ‰koly nemusí b˘t dlouhá, aby se

v ní objevili nadaní Ïáci s chutí do soutûÏí,

ktefií s péãí a vedením kvalitních pedagogÛ

uÏ od prvních roãníkÛ sklízí úspûchy. A to

nejen na tûch na‰ich ‰kolních, které pro na-

‰e Ïáky ve v‰ech oborech organizujeme, ale

i na poli celorepublikovém. 

A tak máme radost, Ïe i v na‰í mladé

‰kole, která poskytuje základní umûlecké

vzdûlávání teprve tfietím ‰kolním rokem,

jsme získali v krajsk˘ch kolech leto‰ní

soutûÏe ÏákÛ základních umûleck˘ch

‰kol skvûlá umístûní. Nejnovûj‰í úspûch je

v oboru v˘tvarném, kde si nejvy‰‰í cenu

(Zlaté pásmo) odnesl kolektiv ÏákÛ za nád-

hern˘ cyklus jednotliv˘ch prací spojen˘ch

jedním tématem, v jejich pfiípadû tématem

Má vlast. Podobného úspûchu dosáhli na‰i

Ïáci i v oboru literárnû-dramatickém, kde

se v‰ichni tfii nominovaní stali laureáty v re-

citaci. Podle poroty byla pak na‰e Ïákynû

Julie ·Ûrová nejúspû‰nûj‰í recitátorkou ce-

lé 2. kategorie. V praÏském krajském kole

klavírní soutûÏe se stal laureátem v kate-

gorii nejmlad‰ích ÏákÛ William Fuka. První

místo ve hfie na klavír na mezinárodní sou-

tûÏi Digi Talenty 2024 získala Taisiia Afana-

senkova. Chtûli bychom v‰em ÏákÛm a je-

jich uãitelÛm podûkovat a srdeãnû

poblahopfiát k úÏasn˘m úspûchÛm.

Co nás je‰tû ãeká do konce ‰kolního roku?

Právû teì je také období pfiijímacích ta-

lentov˘ch zkou‰ek do v‰ech oborÛ na‰í ‰ko-

ly. Zájem dûtí i rodiãÛ je obrovsk˘ a jsme

proto velmi rádi, Ïe se nám podafiilo zajis-

tit zv˘‰ení kapacity na‰í ‰koly, protoÏe sou-

ãasná jiÏ byla beznadûjnû zaplnûna.

Závûr ‰kolního roku patfií tradiãnû kon-

certÛm, na kter˘ch se pfiedstaví nejen laure-

áti ze soutûÏí, ale i dal‰í Ïáci a soubory ze

v‰ech oborÛ na‰í Základní umûlecké ‰koly

Folklorika. Pro Ïáky nejen z Prahy se uskuteãní

závûreãn˘ koncert ve stfiedu 5. 6. 2024 od

18:30 v Sále Bohuslava MartinÛ na

Malostranském námûstí 13, Praha 1.

Pro Ïáky z ¤íãan a z blízkého okolí pofiádá-

me závûreãn˘ koncert, kter˘ probûhne

v pondûlí 10. 6. 2024 od 18:00 ve vel-

kém sále KC LabuÈ v ¤íãanech.

Na‰í nejvût‰í akcí na závûr ‰kolního ro-

ku je jiÏ tradiãní Folklorika Kemp a Folk-

lorika Fest ve Starém Hrozenkovû, kam se

v t˘dnu od 17. do 23. ãervna 2024 sjedou

na‰i Ïáci sítû ZU· Folklorika z celé âeské re-

publiky. Budou se zde po cel˘ t˘den v rám-

ci workshopÛ vzdûlávat pod vedením pfied-

ních pedagogÛ a sdílet také velké pódium

s tûmi nejlep‰ími umûlci. Jedním z nich je

i Martin Chodúr, kterého letos na pódiu po-

prvé doprovodí novû vznikl˘ Orchestra Folk-

lorika. Jedná se o unikátní orchestr, kter˘ je

sloÏen˘ z vybran˘ch ÏákÛ z celorepubliko-

vé sítû ZU· Folklorika. Ná‰ stfiedoãesk˘

a praÏsk˘ region bude v orchestru repre-

zentovat nûkolik na‰ich ÏákÛ z dechového

a kytarového oddûlení. 

Více informací o akcích a ZU· nalezne-

te na na‰ich webov˘ch stránkách:

https://cechy.zusfolklorika.cz/

Budeme se tû‰it na spoleãná setkání

a jsme rádi, Ïe jste, nebo se stanete souãástí

na‰í Základní umûlecké ‰koly.

Vedení Základní umûlecké ‰koly 

Folklorika âechy, s.r.o.

ZU· Folklorika

v Brand˘se nad Labem byla cílem prvního

hezkého v˘letu. Poãasí nám pfiálo, a tak

jsme vidûli pávy i oveãky, pro‰li se zahra-

dou jako princezny a princové, vyuÏili jsme

nové dûtské hfii‰tû a pro‰li se podél Labe aÏ

k interaktivní polabské geostezce. Pfied

prázdninami probûhnou besídky ve v‰ech

tfiídách. 18. 6. 2024 se budeme v odpoled-

ních hodinách louãit s pfied‰koláky tradiã-

ním stuÏkováním. Je‰tû pfiedtím se dûti ro-

diãÛm pfiedstaví v pfiipraveném programu.

Na závûr mého povídání bych velice ráda,

právû za pfied‰kolní dûti, podûkovala vinofi-

ské firmû STROM PRAHA, a. s. za sponzor-

sk˘ dar, za kter˘ jsme na ‰kolní zahradu

pfied‰kolním dûtem zakoupili – Parkour set.

Sestava slouÏí k pohybovému rozvoji dûtí

a od prvopoãátku byl o ni velk˘ zájem. Dû-

ti byly nad‰ené! Moc dûkujeme!

Na úpln˘ závûr bych ráda podûkovala

v‰em m˘m kolegyním a vedení Z· a M· za

v˘bornou spolupráci v tomto ‰kolním roce.

RodiãÛm dûkuji taktéÏ a dûtem pfieji hez-

ké prázdniny. V záfií se opût na vás bude-

me tû‰it.

Jana Kováfiová
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KULTURA VINO¤, z. s. SE P¤EDSTAVUJE…

Co tento název znamená a kdo se za ním

ukr˘vá? ¤íkáme o sobû, Ïe jsme blázni, kre-

ativci, kardiaci a Ïe dûláme kulturu srdcem. 

Po zániku Komise pro kulturu, sport

a volnoãasové aktivity po komunálních vol-

bách v roce 2018 se ve‰kerá organizace kul-

turních akcí pod hlaviãkou Mâ Praha-Vinofi

delegovala na VINCENT – Komunitní vinofi-

ské centrum, jehoÏ fieditelkou se stala paní

Markéta Kilingerová a z ãlenÛ b˘valé komi-

se parta dobrovolníkÛ. JelikoÏ fiada z nás

chtûla mít pod organizací akcí svou tváfi ne-

bo podpis, vznikla my‰lenka zaloÏení dobro-

volnického spolku na pofiádání kulturních

akcí, které obec, resp. Vincent sám organi-

zovat nechce, nebo kapacitnû nezvládne.

Proto byl na sklonku roku 2020 oficiálnû

zaloÏen spolek KULTURA VINO¤, z. s., kter˘

od ledna 2021 pofiádá cca 10 kulturních

akcí roãnû s finanãní podporou Mâ, ale

i od soukrom˘ch sponzorÛ. TakÏe ten ná‰

„podpis“ mÛÏete vidût pod Masopustním

prÛvodem, Pohádkov˘m lesem, Rodinn˘-

mi hrami, Pohádkami pro dûti ve Ctûnicích,

které hraje ná‰ divadelní spolek KUVIDLO,

Filmovou stezkou pro star‰í a pokroãilé,

Drakiádou, LampioÀákem, prÛvodem Mi-

kulá‰ jde Vinofií a âesko zpívá koledy, pfie-

vzaté od BaráãníkÛ. V minulosti jsme po-

fiádali i Svoz vánoãních stromkÛ pro

Pastvinu, âarodûjnickou stezku nebo Úklid

Vinofie.

Neznamená to v‰ak, Ïe se soustfiedíme

jen na své akce. Spolupracujeme aktivnû

i s dal‰ími spolky a organizacemi, které po-

fiádají dal‰í kulturní akce. A to tfieba se spol-

kem Vesel˘ Vinofiák, z. s., s farností pfii kos-

tele Pov˘‰ení sv. KfiíÏe, Zámeck˘m areálem

Ctûnice, nebo právû s Vincentem. Doufáme,

Ïe jsme to tûm, ktefií se v tom trochu ztrá-

celi, udûlali jasnûj‰í. I kdyÏ dÛleÏité je, jest-

li jste na akcích spokojeni vy, jejich ná-

v‰tûvníci, protoÏe hlavnû pro vás ty akce

pofiádáme. Tak snad se zase na nûkter˘ch

uvidíme!

Moc se na vás tû‰íme

Va‰e Kultura Vinofi, z.s.

Kultura Vinofi

Rok se s rokem se‰el a v sobotu 20. dub-

na 2024 ve Vinofiské obofie probûhl dal‰í, jiÏ

4. roãník POHÁDKOVÉHO LESA. Leto‰ním

tématem byla lesní fií‰e, a tak dûti plnily fia-

du zajímav˘ch úkolÛ pod dohledem moud-

ré sovy, borÛvky, medvûda, Dubínka a dal-

‰ích lesních tvorÛ. Vût‰ina do lesa patfií, ale

na‰ly se i vûci, které do lesa nepatfií, i kdyÏ

je tam obãas najdeme, jako PET lahev nebo

plechovka. Na v‰e dohlíÏel správce lesa a na

konci houbiãky rozdaly zaslouÏené odmû-

ny. Poãasí tentokrát provûfiilo nejen na‰e li-

mity, ale i va‰i odvahu. Odvahu vykroãit ze

své komfortní zóny. PfiestoÏe poãasí bylo

spí‰e podzimní, v‰ichni jsme si to uÏili a dû-

ti odcházely spokojené. Promoklí a promrzlí

tvorové lesní fií‰e vám srdeãnû dûkují, Ïe

jste je v tom nenechali a podpofiili je svou

úãastí. Na následujícím 5. roãníku Pohád-

kového lesa se na vás tû‰íme a téma bu-

deme vybírat z obrázkÛ, které nám dûti na-

malovaly.

Pohádkov˘ les

V loÀském ãervnu jsme pfiichystali no-

vinku s názvem RODINNÉ HRY trasou oko-

lo Cukrovarského rybníku. Byly urãeny v‰em

vûkov˘m kategoriím od nejmlad‰ích po nej-

star‰í v rodinn˘ch t˘mech a úkoly se t˘kaly

pfieváÏnû domácích ãinností, jen s v˘mûnou

rolí. V leto‰ním roce probûhl druh˘ roãník

v nedûli 26. kvûtna 2024 a s pozmûnûnou

trasou. Start od Café&House Bistra pod

Normou a cíl v areálu u rybáfiÛ. Celou tra-

su s 10 pfiipraven˘mi zastaveními pro‰lo

pfies 40 t˘mÛ. Vyzkou‰et jste si mohli napfi.

pletení vánoãky, sestavení receptu, zatlou-

kání hfiebíkÛ, skákání panáka, stfielbu z lu-

ku, tfiídûní prádla do praãky, své ãichové

buÀky a v˘cvik hasiãÛ od HZS Satalice. V cí-

li na vás ãekaly pûkné ceny a malé obãer-

stvení v podobû bufitÛ s bájeãn˘m peãivem

Rodinné hry

od Pekárny & Cukrárny Marcipánka, pivem

a malinovkou. A i kdyÏ pár minut zazlobil

jarní de‰tík, tak to nás ani vás neodradilo

a vidûli jsme úsmûvy na tváfii. Dûkujeme za

atmosféru v‰em úãastníkÛm, za pomoc

s realizací jmenovan˘m spolupracovníkÛm

a sponzorÛm a âeskému rybáfiskému sva-

zu MO Vinofi za propÛjãení prostor. Sejde-

me se zase za rok?

POHÁDKY VE CTùNICÍCH (KUVIDLO)

Pfied prázdninami ve ãtvrtek 27. ãerv-

na 2024 od 17 hodin v zámeckém areálu

Ctûnice pfiipravujeme POHÁDKU O MAKO-

VÉ PANENCE A MOT¯LU EMANUELOVI a na

konec prázdnin v pátek 30. srpna 2024

od 17 hodin opût u dûtského hfii‰tû ve Ctû-

nickém areálu POHÁDKU O MACHOVI A ·E-

BESTOVÉ.

ZAHRÁDKÁ¤SKÁ V¯STAVA

Ve dnech 19.–21. záfií 2024 pro vás

ve spolupráci s vinofisk˘mi zahrádkáfii

a milovníky pfiírody pfiipravujeme ZA-

HRÁDKÁ¤SKOU V¯STAVU, jejíÏ souãástí

jsou i 4 soutûÏe:

1. O NEJKRÁSNùJ·Í ZAHRADU 

2. O NEJLEP·Í JABLEâN¯ KOLÁâ

3. O NEJLEP·Í MARMELÁDU

4. O NEJLEP·Í RECEPT

AÈ se pfiihlásíte do jedné ãi do v‰ech sou-

tûÏních kategorií, za‰lete nám potfiebné pfii-

hlá‰ky a údaje na e-mail info@kulturavi-

nor.cz do 31. srpna 2024.

Na co se mÛlÏete tû‰it
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FILMOVÁ STEZKA PRO STAR·Í 

A POKROâILÉ

V loÀském roce jsme se pokusili vyplnit

trochu prázdné místo akcí urãenou pro na-

‰e „zku‰enûj‰í“ spoluobãany a proto jsme

uspofiádali v sobotu 13. kvûtna 2023 první

FILMOVOU STEZKU PRO STAR·Í A POKRO-

âILÉ ve spolupráci s na‰í kronikáfikou Ve-

ronikou Cihláfiovou. Start byl v Îivanické

ulici naproti Pohankovu rybníku a cesta

vedla hfii‰tûm v Podskalí, se zastaveními ze

znám˘ch ãesk˘ch filmÛ aÏ ke spoleãenské-

mu sálu Pod Normou, kde se od 16 hodin

promítal film Mofiská panna. 

V leto‰ním roce, kdy si pfiipomínáme v˘-

roãí 50 let pfiipojení Vinofie k Praze (my rá-

di vtipkujeme, Ïe naopak Praha se pfiipoji-

la k Vinofii) plánujeme jiÏ druh˘ roãník.

Kdy? V nedûli 22. záfií 2024 a vybíráme

tematicky filmy, které se sv˘m vznikem da-

tují právû v roce 1974. Trasa zÛstává stej-

ná, tak si zapi‰te datum a my se na vás bu-

deme tû‰it.

A to není zdaleka v‰e

V sobotu 5. fiíjna 2024 chystáme dal-

‰í DRAKIÁDU, v sobotu 12. fiíjna 2024

novinku v podobû BOJOVKY pro kategorii

15+, v sobotu 2. listopadu 2024 vás ne-

pfiipravíme o tradiãní LAMPIO≈ÁK, ve ãtvr-

tek 5. prosince 2024 o MIKULÁ· JDE VI-

NO¤Í a ve stfiedu 11. prosince 2024

âESKO ZPÍVÁ KOLEDY. Ale to uÏ pfiedbíhá-

me. Je toho hodnû a my vûfiíme, Ïe si z na-

‰í nabídky akcí vyberete. Pokud jste nav‰tí-

vili nûkteré na‰e jiÏ probûhlé akce, mÛÏete

si prohlédnout fotogalerie v odkazech na

webov˘ch stránkách www.kulturavinor.cz.

Pfiejeme vám hezké proÏití letních dovole-

n˘ch, aÈ uÏ je strávíte kdekoliv a spoustu in-

tenzivních prázdninov˘ch záÏitkÛ. 

Va‰e Kultura Vinofi, z. s.

Leto‰ní pfiedãasné teplé poãasí a ná-

sledné ochlazení má za následek, Ïe i nám

v osadû pomrzly  rozkvetlé ovocné stromy,

kefie drobného ovoce a vinná réva.

·koda, ale jak se fiíká, vûtru de‰ti nepo-

ruãíme, tak nevû‰íme hlavu a zahradniãíme

dál. 

A jak vidíte na jednom z obrázkÛ, rádi

jsme se s vámi setkali i na jednom ze sta-

novi‰È Vinofiského vandráãka!

Za osadu Martina Kolarová

Zahrádkáfii
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30. 6. 2024–5. 7. 2024 – XVII. V‰esokolsk˘ slet

Na úvod bych rád pfiipomnûl nûkteré

údaje o TJ Sokol Vinofi:

❚ TJ Sokol je nejstar‰ím vinofisk˘m spolkem

(zaloÏen v roce 1922)

❚ TJ Sokol je i na‰ím nejvût‰ím spolkem (po-

dle elektronické registrace máme 230 ãlenÛ)

❚ TJ Sokol pÛsobí  v oblasti sportu (cviãení

rodiãÛ a dûtí, cviãení v‰estrannost Ïáci a Ïá-

kynû, volejbal, badminton, jóga, florbal, stol-

ní tenis, tenis, nohejbal, zumba – cviãení dí-

vek a Ïen, rehabilitaãní cviãení seniorÛ)

❚ TJ Sokol udrÏuje tradice i v oblasti kultu-

ry a ochotnického divadla (na‰e Divad˘lko

Na koneãn˘ pofiádá pfiedstavení a ãetné ak-

ce v sokolovnû, v Hoffmanovû dvofie, pod

Normou i kdekoliv jinde

❚ TJ Sokol udrÏuje tradici i v pofiádání plesÛ

(letos probûhl vynikající, beznadûjnû vypro-

dan˘ 1. sokolsk˘ ples s jedineãnou a nezapo-

menutelnou atmosférou – ve stylu Hippies –

protest proti válkám, chystáme 2. sokolsk˘

jubilejní ples 8. února 2025 – budeme slavit

100 let od postavení sokolovny, rezervujte si

lístky vãas, bude to zase nádhera!)

❚ TJ Sokol brání svobodu, demokracii, pro-

testuje proti válkám, cenzurám i byrokracii

(heslo na na‰em praporu  „VzhÛru na stráÏ“

je stále aktuální, zvlá‰tû dnes)

❚ TJ Sokol pomáhá v‰ude tam, kde je tfieba

(více neÏ dva roky vozí dvakrát t˘dnû  bez-

platnû potraviny pro ukrajinské uprchlíky,

seniory a osoby v tísni, na‰e sestra Helena

pofiádá tzv. „‰atník“ – shromaÏìování ob-

leãení, hraãek, sportovních potfieb, … od

obûtav˘ch dárcÛ a jejich bezplatné pfiedá-

ní osobám, které je dále vyuÏijí

❚ TJ Sokol provozuje energeticky nejnároã-

nûj‰í sportovi‰tû – sokolovnu. Bezúplatnû,

pouze za cenu energie, ji pfiednostnû po-

skytuje na‰í základní ‰kole, tím ‰etfií obec-

ní finance

❚ TJ Sokol udrÏuje sokolovnu i venkovní

hfii‰tû  (letos jsme vymûnili nûkterá okna,

pfies prázdniny budeme realizovat nové

osvûtlení a posílení zásuvek na jevi‰ti, no-

vá zámková dlaÏba za sokolovnou – stov-

ky brigádnick˘ch hodin)

❚ TJ Sokol se v˘znamnû podílel na v˘stav-

bû sportovní infrastruktury ve Vinofii

(v areálu Jirky âadka postavil hfii‰tû s umû-

lou trávou a nádherné fotbalové kabiny,

u sokolovny postavil dva tenisové kurty

a jeden nohejbalov˘)

❚ TJ Sokol pofiádá a podílí se na pofiádání

celé fiady sportovních, osvûtov˘ch  a kul-

turních akcí (plesy, besedy, sportovní tur-

naje, Sportovní den, Den dûtí, letní tábory

a akademie, dûtsk˘ karneval, setkání spol-

kÛ, Halloween – aneb dlabání d˘ní na Dla-

baãovû, vánoãní besídka s nadûlováním

dárkÛ pro dûti ukrajinsk˘ch uprchlíkÛ a ce-

lá fiada divadelních pfiedstavení pro ‰kolky

a ‰koly u nás i v okolí

❚ TJ Sokol pfiipravuje broÏuru ze V‰esokol-

sk˘ch sletÛ v roce 1926 a 1932 – historie

a tradice

Moc dûkujeme v‰em, ktefií na‰emu spol-

ku pomáhají, obrovsky mû osobnû potû‰ila

jedna rodina, dva dospûlí a dvû dûti, ktefií

mû informovali, Ïe uÏ sice chodit cviãit ne-

budou, rádi nás ale sv˘m ãlenstvím a ãlen-

sk˘m pfiíspûvkem (600 Kã dospûlí a 300 Kã

dûti) podpofií. MoÏná zaloÏíme oddíl pod-

porovatelÛ TJ Sokol Vinofi, uvítáme v nûm

kaÏdého, kdo by se chtûl jejich pfiíkladem fií-

dit, staãí zavolat na tel. 721941621 nebo

napsat na mail frsv@post.cz, rádi vás me-

zi sebou uvítáme, potvrzení o ãlenství do-

stanete mailem.

ProtoÏe TJ Sokol je oázou proti frustra-

cím, pomluvám, zap‰klosti i zá‰ti. Pojìte si

spoleãnû s námi uÏít Ïivot ve sportu, zdra-

vém pohybu, kultufie, ve vzájemné pomoci,

porozumûní a pfiátelství.

AÈ Ïije XVII. V‰esokolsk˘ slet, âeská obec

sokolská a TJ Sokol Vinofi.

Franti‰ek ·varc, 

místostarosta TJ Sokol Vinofi

Tûlocviãná jednota Sokol Vinofi

Dne 24. 2. 2024 to byly pfiesnû dva roky od

zaãátku ruského vpádu na ukrajinské území.

Rozhodli jsme se v tento den uspofiádat ná‰

ples ve stylu Hippies, protoÏe toto neorgani-

zované hnutí se velmi angaÏovalo v protes-

tech proti válce. Touto akcí TJ Sokol Vinofi

projevila svÛj nesouhlas s válkou nejen na

Ukrajinû, ale i s jin˘mi svûtov˘mi konflikty.

1. SOKOLSK¯  PLES byl opravdu fantas-

tick˘! Mír, láska, pfiátelství a svoboda byly

cítit cel˘ veãer. V‰ichni jsme si ho uÏili

a dlouho se o tom bude vypravovat od Pra-

hy aÏ po Woodstock.

KdyÏ jsme ples plánovali a pfiipravovali

(s jiÏ roãním pfiedstihem), doufali jsme, tro-

chu se obávali (pfieci jen to byl ná‰ PRVNÍ

ples), trochu snili..., ale realita pfiedãila na-

‰e oãekávání stonásobnû. Atmosféra byla

uvolnûná, nestrojená, lidé se bavili, a o to

nám ‰lo pfiedev‰ím. 

Plesem nás provázel znám˘ novináfi

a moderátor Jan Tuna. Do tance hrála tá-

borská kapela Big Papa samé pecky ze ‰e-

desát˘ch let a host veãera Petr Koláfi pfied-

stavil svÛj siln˘ hlas. Velkou dávku odvahy

i skvûlého zpûvu prokázala i Bára Marys-

ková ve spoleãném duetu. Tanãilo se lví silou

a vzletem sokolím i o pfiestávkách, kdy se

pfiedstavily místní Ïeny – Zumbice v nûkoli-

ka pfiedtanãeních (pilnû nacviãovaly nûkolik

mûsícÛ). Souãástí programu byla i módní

pfiehlídka luxusního spodního prádla v po-

dání modelek – odváÏn˘ch obãanek.

1. sokolsk˘ ples 2024
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JiÏ druh˘m rokem jsme pfiipravili dûtsk˘

program na zavedené akci Pálení ãarodûj-

nic na Hoffmanovû dvofie. Ti nejmen‰í si

mohli vyzkou‰et pût disciplín, kde prokázali

nejen své fyzické schopnosti, ale i chytrost

a ãáry. Spoleãnû s rodiãi obe‰li „ãarodûjnou

plotovku“ se ãtrnácti úkoly a vylu‰tili ta-

jenku, která jim prozradila, jak se fiíká noci

z posledního dubna na 1. kvûtna.

KvÛli silnému vûtru jsme mûli co dûlat,

abychom spolu s oponou neuletûli, proto se

zaãátek ·moulí po(HÁDKY) o kousek posu-

nul. Neuvûfiiteln˘ poãet mal˘ch i velk˘ch di-

vákÛ se spolu s námi pfiesunul do ‰moulí

vesniãky, kde jako vÏdy fiádili zl˘ ãarodûj

Gargamel se sv˘m kocourem Azraelem.

A jak uÏ to v pohádkách b˘vá, i v té na‰í

dobro zvítûzilo a ‰moulové zru‰ili Garga-

melovu kletbu. Po pohádce jsme si spoleã-

nû zatanãili a bûÏeli na bufitíka.

Dûkujeme za hojnou úãast a tû‰íme se

na dal‰í setkávání s vámi.

Divad˘lko Na koneãn˘

Dlouho se bude vzpomínat i na „pÛl-

noãní pfiekvapení“ a na sokolsk˘ pochod

„·est˘ho ãervence“ zazpívan˘ sokolíky na

„strahovsk˘ch hradbách“.

Od úãastníkÛ 1. sokolského plesu se nám

dostalo nad‰en˘ch ohlasÛ, od mlad˘ch

i tûch dfiíve narozen˘ch. Pfiikládáme jeden

za v‰echny: „ZaÏil jsem u nás desítky plesÛ,

ale takovou spontánní a pfiátelskou atmo-

sféru je‰tû ne.“

Dûkujeme v‰em sponzorÛm a dobrovol-

níkÛm, ktefií nám s plesem pomáhali. 

Tû‰íme se za rok 8. února!!!

Love peace freedom k vidûní i na You-

Tube : https://www.youtube.com/…mko

Za TJ Sokol Vinofi, Divad˘lko Na koneãn˘

Pálení ãarodûjnic s Divad˘lkem Na koneãn˘
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❚ Ministar se ãiní ve sv˘ch turnajích. 

❚ Roãník 2011 hrál 8. 5. memoriál Karla Ná-

rovce a Václava ·evãíka v Ústí nad Labem,

v Nestûmicích, kde stateãnû bojoval i s ví-

tûzem celého turnaje.

❚ Star‰í Ïáci od podzimu spojují s Kbely

a dohromady budou drÏet t˘m mlad‰ího

dorostu, hrát se bude u nás ve Vinofii.  

❚ V ãervenci probûhnou na hfii‰ti tradiãní

pfiímûstské campy Indipro.

Dûkujeme velice za pomoc a za podpo-

ru rodiãÛm a pfiátelÛm klubu pfii jarní údrÏ-

bû celého areálu. 

Stále pfiijímáme nové hráãe, kontakty na

trenéry a dal‰í informace na www.fkvinor.cz

RovnûÏ jsme oÏivili FB profil Fotbalov˘

klub Vinofi 1928

❚ A - t˘m se odrazil a drÏí úãast v I. A tfií-

dû i pro pfií‰tí sezonu. Ke konci kvûtna drÏí

12. pfiíãku. Sledujte stránky a pfiijìte ná‰

t˘m podpofiit.

❚ Na‰i star‰í Ïáci jiÏ nyní svoji soutûÏ vy-

hráli, mlad‰í Ïáci v kvûtnu drÏeli druhou

pfiíãku ve své kategorii.  Jsme nad‰ení, Ïe se

klukÛm tak dafií, odráÏí to nejen celoroãní

práci, ale také srpnové pfiedsezónní sou-

stfiedûní v Chot˘‰anech u Bene‰ova, které

klukÛm v˘raznû nav˘‰ilo technické doved-

nosti i fyziãku. To se bude konat i letos a to

konkrétnû 18.–23. 8. Úãastnit se bude té-

mûfi 70 dûtí a 10 trenérÛ! 

FK Vinofi 1928 – aktuality ze stadionu Jirky âadka

Spoleãenská kronika

LEDEN

KRAUS Jan 80 let

·TùPNIâKA Miloslav 90 let

VOKÁL Josef 96 let

ÚNOR

KA≈KOVÁ Jana 80 let

NASTUNEAK Jifií 80 let

·KALOUDOVÁ Ludmila 80 let

DEYLOVÁ Milada 85 let

NEDVÍDKOVÁ Milu‰e 90 let

SOBÍ·KOVÁ Jifiina 90 let

NOVOTNÁ Franti‰ka 91 let

B¤EZEN

âI·TÍNOVÁ Milena 75 let

VESELÁ Jifiina 75 let

MATOU·EK Josef 80 let

VEINERT Jifií 80 let

ZOUZALOVÁ Vûra 85 let

DUBEN

BRACINÍK Jaroslav 75 let

HANI·ÁKOVÁ Jifiina 80 let

NAVRÁTIL Václav 80 let

MLEJNKOVÁ ZdeÀka 91 let

KOUBKOVÁ BoÏena 92 let

KVùTEN

KUBI·TA Jaroslav 75 let 

SLAVÍâEK Franti‰ek 75 let

MRÁZEK Václav 80 let

PAROLKOVÁ Jana 80 let

H¤EBÍâKOVÁ Vlasta 90 let

KADLECOVÁ Marie 94 let 

BLAHOP¤EJEME V·EM JUBILANTÒM, KTE¤Í OSLAVILI SVÉ NAROZENINY OD ZAâÁTKU TOHOTO ROKU AÎ DO KVùTNA A SOU-

HLASILI S UVE¤EJNùNÍM VE VINO¤SKÉM ZPRAVODAJI.

Vûãné mládí

Petronila ·evãíková

Vyvanula vÛnû poslední suché rÛÏe.

Ode‰ly dny bezstarostné. BohuÏel.

Zpût mládí vrátit nemÛÏe‰

i kdyby slavík o nûm stokrát pûl.

Ode‰lo, jen BÛh ví, kam,

má tváfi jiÏ není, co b˘vala.

Na Ïivot, na osud neÏehrám,

vÏdyÈ má du‰e mladá zÛstala.

Paní Milu‰e Nedvídková s devadesáti 

rÛÏemi, které dostala ke svému leto‰nímu

jubileu (a s dárkem od Mâ Praha-Vinofi)
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Firma AUTO-Tech Vinofi, s.r.o.
je drÏitelem certifikátu systému managementu

kvality dle âSN EN ISO 9001:2016
AUTO – Tech Vinofi, s.r.o. – TRADICE A KVALITA

V˘robní program:
❚ v˘roba a montáÏ nástaveb na uÏitková 

vozidla (valníkové, skfiíÀové, sklápûãové,
odtahové, kontejnerové)

❚ prodej pfiívûsÛ, sklápûcích návûsÛ
❚ opravy v‰ech typÛ nástaveb
❚ opravy karoserií, návûsÛ, pfiívûsÛ
❚ zámeãnická v˘roba, soustruÏnické práce

AUTO-Tech Vinoř, s.r.o. 
Lohenická 112, 190 17 Praha 9 – Vinoř, 
Tel.: 286 852 526, 286 852 639-40
www.autotech.cz,  prodej@autotech.cz 

V˘znamn˘ v˘robce v oblasti automobilového prÛmyslu pÛsobící 
v Praze 9 - Vinofii pfiijme do trvalého pracovního pomûru pracovníky na pozice:

Nabízíme:
❚ zajímavou a perspektivní práci
❚ jednosmûnn˘ provoz
❚ v˘hodné platové podmínky
❚ firemní benefity
❚ pfiíspûvek na penzijní pfiipoji‰tûní
❚ 5 t˘dnÛ dovolené
❚ zv˘hodnûného stravování
❚ moÏnost zvy‰ování kvalifikace

SVÁ¤Eâ CO2

MONTÁÎNÍ PRACOVNÍK

ELEKTROMECHANIK – MONTÁÎNÍ PRACOVNÍK
(vyhlá‰ka ã. 50/1978 Sb. v˘hodou)

STROJÍRENSK¯ PRACOVNÍK HUTNÍHO SKLADU

Informace na tel.: 602 412 084

E-mail: sykora@autotech.cz

■ Ubytování pro jednotlivce i skupiny

■ Snídanû v cenû ubytování

■ Kongresové a konferenãní prostory

■ Pro ubytované vyhrazené parkovi‰tû

■ Více informací na:

HOTEL*** 
CENTRUM MARIAPOLI

www.centrummariapoli.cz
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Ceny za grafické zpracování inzerátu:

1/1 A4: 500 Kã • 2/3 A4: 400 Kã   
1/2 A4: 300 Kã • 1/3 A4: 200 Kã • 1/4 A4: 100 Kã

Pokud se jedná o subjekt s trval˘m pobytem, pfiípadnû 
sídlem spoleãnosti nebo provozovnou v Mâ Praha–Vinofi,

platí sleva 20 % ze základu danû DPH.

Pfií‰tí uzávûrka: 31. fiíjna 2024

Telefon redakce: 602 512 417

Formát
Cena Rozmûr inzerátu

bez DPH ‰ífika v˘‰ka

1/1 A4 2.000 Kã 182 mm 257 mm
2/3 A4 1.300 Kã 182 mm 168 mm
1/2 A4 1.000 Kã 182 mm 126 mm
1/3 A4 650 Kã 182 mm 86 mm
1/4 A4 500 Kã 88 mm 126 mm

Ceny inzerce 
ve Vinofiském zpravodaji
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